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ACTA DEL CONSELL PLENARI DE CIUTAT VELLA 

 

Identificació de la sessió  

Núm.:2/2024 

Data: 23 de maig de 2024 

Caràcter: ordinari 

Horari: de les 19.00 h a les 22.17 h 

Lloc: Sala de Plens Ernest Lluch, a la seu del Districte de Ciutat Vella. 

 

Assistents  

Presidenta 

Sra. Carolina Recio Cáceres 

 

Vicepresident 

Sr. Alfons Molons Antius 

 

Regidor del districte 

Sr. Albert Batlle i Bastardas 

 

Gerent 

Sr. Félix Ortega Sanz 

 

Regidor adscrit 

Sr. Damià Calvet Valera  

 

Secretària delegada 

Sra. M. Teresa Martí i Vidal 

 

Consellers i conselleres  

Sr. Octavio González Invernizzi 

Sra. Maria José Arteaga Muñoz 

Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Sra. Sonia Beltrán Dey 

Sr. Albert Salmerón Cojo 

Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Sr. David Pequeño Gutiérrez 

Sra. Elena Guim Vallejo 

Sr. Joseph Nereus Andal Panapanaan 

Sra. Raquel Viejo Sobera 

Sr. Alberto Álvarez Pérez 

Sr. Alex G. Roman González 

Sra. Muriel G. Sánchez Guy 
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Sra. Alba Segura Gomila 

Sra. Esther Miralles Ripoll 

Sr. Antonio Juan López Saez 

 

 

ORDRE DEL DIA 

 

- Presentació de la presidenta del Consell, Sra. Carolina Recio Cáceres, nomenada per 

decret d’Alcaldia de 14 de març. 

 

- Presa de possessió del nou conseller, Sr. Octavio González Invernizzi, nomenat per 

decret d’Alcaldia de 11 d’abril. 

-  

A) Aprovació de l’acta de sessió del Consell ordinari del 12 de març de 2024. 

 

B) Part Informativa 

 

1. Despatx d’Ofici. 

 

2. Informe de Regidoria. 

 

3. Canvis del Cartipàs (Incorporació al document de l’actual Presidència i del 

nou conseller tècnic en substitució de la consellera M Àngels Cisneros 

cessada el 12 de març). 

 

 

C) Part Decisòria / Executiva 

 

a) Propostes d’acord: 

 

1. Modificació puntual del Pla especial d’usos d’activitats vinculades al 

repartiment a domicili. 

 

2. Pla de millora urbana per a l’ajust del vial i zona verda situats a la plaça de 

Castella. 

 

3. Pla especial urbanístic i de millora urbana de l’illa d’equipament de l’Hospital 

del Mar i del Parc de Recerca Biomèdica. 

 

4. Denominació de plaça dels Fotògrafs Català a l’espai ubicat entre els carrers 

Mercaders i Avellà del barri de Sant Pere, Santa Caterina i la Ribera. 

 

5. Medalles d’Honor 2024. 
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D) Part d’impuls i control 

 

a) Proposicions / Declaracions de Grup 

  

Del Grup Municipal Barcelona en Comú: 

  

1. –  (M2327 D1/13) El plenari del Districte acorda: Que el Consell Plenari del 

Districte de Ciutat Vella elevi a la Ponència de Nomenclàtor la instal·lació d’una 

placa en reconeixement al Doctor José Rizal al carrer Sitges, 3 del barri del 

Raval i, que es torni a instal·lar la placa commemorativa al castell de Montjuïc, 

concretament a la cel·la número 17. Que es reprenguin les convocatòries de la 

taula de memòria democràtica, i que la primera convocatòria es dugui a terme 

durant el segon quadrimestre d’enguany. Se sol·licita còpia per escrit de tota 

aquesta informació.  

  

Del Grup Municipal Junts per Catalunya: 

  

2. –  (M2327 D1/22) Es faci una revisió dels tràmits i procediments per aconseguir la 

seva simplificació per a agilitzar la tramitació, execució i justificació de les 

subvencions. Es posi a disposició de les entitats d’un servei d’assessorament i 

suport que els ajudi a la tramitació i pugui fer una revisió de la documentació 

abans de la seva presentació per aconseguir un procediment més àgil. Que la 

tramitació interna al districte s’agilitzi per a adjudicar les subvencions i el seu 

pagament el més aviat possible, evitant els problemes de tresoreria que sovint 

tenen les entitats.  

  

Del Grup Municipal Esquerra Republicana: 

 

3. –  (M2327 D1/19) Que el govern de districte, juntament amb el veïnat mitjançant un 

procés participatiu, responent a les seves demandes, i tenint en compte la 

necessitat d’ampliar les zones de joc, repensi l’ús de la plaça, per afavorir i 

diversificar el joc esportiu dels nens i nenes amb perspectiva de gènere per tal 

que l’ús actual d’una possibilitat d’aplicar serveis de dinamització i així vetllar pel 

bon funcionament de joc.  

 

Del Grup Municipal Partit Popular: 

  

4. –  (M2327 D1/18) Instem al Govern del districte a convocar el Consell de Seguretat 

del Districte, amb representació de tots els partits polítics, les forces i cossos de 
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seguretat de la ciutat (Mossos d’Esquadra i Guardia Urbana de Barcelona), els 

tècnics professionals en la matèria i les organitzacions de seguretat del districte , 

per avaluar la situació d’inseguretat del Districte i trobar millores per aquest.  

  

b) Proposicions amb contingut de Declaració institucional 

 

c) Precs 

  

Del Grup Municipal Barcelona en Comú: 

  

1. –  (M2327 D1/14) Instem al govern municipal a: Informar de forma detallada al 

Consell Plenari del Districte de Ciutat Vella del 23 de maig de 2024 del grau de 

compliment del Decret, el nombre d’infraccions detectades, les sancions 

imposades fins a l’abril de 2024, les mesures que s’estan duent a terme 

actualment per garantir el compliment del Decret i les mesures previstes durant 

els mesos d’estiu. Desenvolupar les accions necessàries per garantir el 

compliment del Decret fins al setembre de 2024. Comprometre’s a iniciar les 

accions necessàries per garantir la pròrroga del Decret més enllà de l’1 de 

setembre de 2024 i almenys fins a la finalització de la Copa Amèrica. Se 

sol·licita còpia per escrit de tota aquesta informació.  

  

Del Grup Municipal Junts per Catalunya: 

  

2. –  (M2327 D1/23) Que vetlli perquè l’ús del català com a llengua vehicular amb els 

usuaris en les activitats desenvolupades als equipaments esportius i culturals 

del districte ocupi el lloc que li correspon Que adopti una actitud proactiva en 

favor de la no discriminació lingüística dels catalano-parlants  

  

Del Grup Municipal Esquerra Republicana: 

  

3. –  (M2327 D1/20) Que el govern de districte en un termini màxim de 30 dies, enviï 

un informe amb la valoració sobre el compliment del decret, on també apareguin 

les multes i amonestacions realitzades als grups i guies incomplidors des de 

l’entrada en vigència del decret.  

  

4. –  (M2327 D1/21) Que el Govern municipal restauri immediatament el faristol de 

memòria de la Prefectura Superior de Policia i el torni a ubicar en un 

emplaçament visible davant i de cara a l´edifici de Via Laietana núm. 43, com 
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mostra de fermesa en la voluntat de l´Ajuntament de recuperar la memòria 

democràtica barcelonina.  

  

Del Grup Municipal Partit Popular: 

  

5. –  (M2327 D1/16) Instar al govern municipal a posar dintre de la plaça els següents 

serveis: 1-Col·locar un bany amb servei de consergeria 2-Instal·lar una font 

d’aigua  

  

d) Preguntes 

  

Del Grup Municipal Barcelona en Comú: 

  

1. –  (M2327 D1/15) ¿Com està previst garantir la mobilitat al barri de la Barceloneta 

durant els mesos vinents i fins a la finalització de la Copa Amèrica? 

Específicament, quines mesures es prendran en relació amb: dispositius 

informatius, limitacions de trànsit al barri, controls d’estacionament al barri, 

reforços de freqüències i capacitat dels busos, i altres mesures. Se sol·licita 

còpia per escrit de tota aquesta informació. 

  

Del Grup Municipal Junts per Catalunya: 

  

2. –  (M2327 D1/24) Segueix vigent l’esmentat decret. Quin és el protocol de control 

dels esmentats grups. Quina estructura hi ha pel seu control. Hi ha algun 

informe del seu funcionament, control, sancions, etc.  

  

Del Grup Municipal Partit Popular: 

  

3. –  (M2327 D1/17) Que el Govern municipal del districte informe per escrit al 

Conseller sotasignat ens informi de : Quant te previst el govern el desnonament 

dels espais següents : La tancada i La nova escola Massana.  

  

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de Grup 

f) Seguiment Precs 

 

E) Declaracions Institucionals 
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DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DIA MUNDIAL CONTRA LA LGTBIFÒBIA 

 

1. Refermar el compromís del districte Ciutat Vella en la lluita contra l’homofòbia, la 

bifòbia, la transfòbia, la lesbofòbia, i qualsevol atisbe de LGTBIfòbia a la nostra ciutat i 

l’impuls de polítiques per la diversitat sexual i de gènere. 

2. Reiterar la solidaritat amb aquelles persones que avui en dia la pateixen, a la nostra 

ciutat i arreu del món, i comprometre esforços per garantir que Barcelona és una ciutat 

orgullosa de la seva diversitat sexual i de gènere. 

3. Donar suport i reconèixer a les entitats i als professionals que vetllen per a la 

sensibilització i visibilitat del col·lectiu arreu del territori. 

4. Garantir, dins les competències municipals, l’accés equitatiu als serveis municipals i el 

tracte igualitari i sense discriminació, tant a l’espai públic com als espais de lliure 

concurrència, públics o privats, de la nostra ciutat. 

5. Apostar per la formació com a eina per prevenir la LGTBIfòbia, reconeixent que la via 

del coneixement és de les més efectives per arribar als objectius marcats, fent èmfasi 

en col·lectius en desenvolupament, com són infants i joves.  

6. Continuar realitzant campanyes municipals de sensibilització i visibilitat del col·lectiu 

amb la finalitat d’enviar un reforç positiu a totes aquelles persones LGTBI que poden 

estar vivint situacions de LGTBIfòbia. 

7. Continuar reforçant l’atenció a les víctimes de LGTBIfòbia, proporcionant-los tot el 

suport necessari, així com l’atenció social i psicològica, a través de recursos municipals 

com, per exemple, el Centre LGTBI.  

8. Continuar impulsant recursos en l’àmbit laboral, com el programa transocupació, per tal 

de millorar la situació professional del col·lectiu LGTBI.  

9. Elevar al plenari del Consell Municipal la present declaració institucional als efectes que 

s’aprovi a nivell ciutat. 

 

Desenvolupament de la sessió  

La presidenta obre la sessió ordinària del 23 de maig de 2024.  

 

- Presentació de la presidenta del Consell, Sra. Carolina Recio Cáceres, nomenada 

per decret d’Alcaldia de 14 de març. 

 

- Presa de possessió del nou conseller, Sr. Octavio González Invernizzi, nomenat 

per decret d’Alcaldia de 11 d’abril. 

 

Donat que la presidenta ja s’ha presentat, passa al segon punt, que és la presa de 

possessió del conseller Octavi González Invernizzi, del Partit Socialista i li llegeix el text 

corresponent: «Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les 
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obligacions del càrrec de membre del Consell de Districte de Ciutat Vella amb lleialtat al rei i 

respectar i fer respectar la Constitució i l'Estatut de Catalunya?».  

 

El Sr. Octavi González Invernizzi 

Sí, prometo. 

 

La presidenta li concedeix la participació al consell plenari com a conseller i li dona la 

benvinguda i li desitja que gaudeixi de la feina.  

 

A) Aprovació de l’acta de sessió del Consell ordinari del 12 de març de 2024. 

 

S’aprova per assentiment.  

 

B) Part Informativa 

 

1. Despatx d’ofici  

 

Es dona per informat.  

 

2. Informe de Regidoria 

 

La presidenta dona la paraula al regidor Albert Batlle per la seva exposició.  

 

El regidor 

Moltes gràcies, presidenta! Molt bona tarda a totes les conselleres i consellers, també als 

regidors adscrits i al públic que ens acompanya en aquesta sessió plenària.  

Ens trobem aquí també per fer el balanç dels darrers dos mesos des de l’última celebració 

del Consell del Districte i també assenyalar, és evident, que aquest període ha estat 

travessat per una campanya electoral a nivell autonòmic, que va condicionar també tots els 

òrgans institucionals de l’Ajuntament i que, per descomptat, ha deixat novetats en el mapa 

polític del país.  

Sense voler entrar en valoracions massa de fons, entenem que la ciutadania, el districte, 

comparteix majoritàriament les prioritats que vam posar en marxa a l’inici del mandat. Ara 

mateix també és la nostra esperança, com a districte i com a ciutat i com a barris d’aquest 

districte, comptar aviat amb un govern de la Generalitat que pugui ser el més fort i estable 

possible i amb la ferma voluntat de coordinar les seves competències amb aquelles que té 
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el conjunt de l’Ajuntament i especialment també del Districte, per treballar conjuntament per 

resoldre els problemes de la ciutadania.  

Aquest Govern es compromet a traslladar tan les necessitats com els interessos dels veïns i 

veïnes del districte per construir tots junts la Ciutat Vella que volem. I està clar que també 

aquest període ha estat molt marcat per dos temes que han sigut objecte del debat en el Ple 

extraordinari, que són l’aprovació dels pressupostos de l’Ajuntament i de les actuacions que 

subsegüents en aquests pressupostos. Aquí s’ha parlat de la discussió del PAM i del PAD, 

però està claríssim que ni el PAM ni el Pla d’Actuació del Districte es podien tirar endavant 

si no hi havien pressupostos.  

Jo crec que ja és una bona notícia que, al contrari del que ha passat en l’Estat i el que ha 

passat a la Generalitat de Catalunya, l’Ajuntament pugui comptar amb uns pressupostos 

des del passat dia… el 2 de maig. I agrair, doncs, l’aposta que va fer en aquest cas el grup 

d’Esquerra Republicana de sumar-se a la proposta de pressupostos que va fer el grup de 

govern, que a més a través d’un procediment absolutament democràtic, que és el de la 

moció de confiança, per a l’aprovació definitiva d’aquests pressupostos. Un instrument que 

malauradament no existeix en altres administracions i que fa que hi hagi una situació de 

paralització pressupostària important i d’actuacions tant de Catalunya com Espanya.  

No passa aquí a Barcelona. Tenim pressupost i tenim actuacions. Una cosa és que hi hagi 

el PAM o no hi hagi el PAD. El PAM el va tombar el ple de l’Ajuntament. D’acord, doncs. 

Però a partir d’aquí està claríssim que nosaltres no governarem amb el buit. Tenim tot un 

seguit d’actuacions a tirar endavant que els tirarem endavant en aquest…, al llarg també de 

tot el mandat. El Pla d’actuació és un pla d’actuació de tot el mandat.  

I els anuncio que la meva intenció és convocar una sessió informativa el proper dia 6 de 

juny per presentar les actuacions que l’Ajuntament vol tirar endavant, que no són actuacions 

que surten del no res, sinó que són fruit també del debat que hem tingut, no ja al llarg d’últim 

any ni els últims mesos, sinó reivindicacions molt històriques per poder tirar endavant 

peticions sentides i demandades pel conjunt dels ciutadans i de les entitats del Districte. 

M’hi referiré en el decurs d’aquesta intervenció.  

Comencem amb el que ha passat fins ara. Els òrgans de participació hem tingut les 

primeres sessions de les comissions de seguiment dels barris, amb la participació de les 

entitats i els ciutadans que han volgut proposar els usos dels dies dels consells del barri, 

també en els quals agraïm el seu compromís.  

I després d’aquestes primeres reunions he pogut constatar que les preocupacions del veïnat 

estan en línia amb els objectius que ens hem plantejat com a govern, tant del districte com 

de la ciutat. Trobem la majoria dels preocupacions incloses dins de l’àmbit d’actuació del Pla 

Endreça: Seguretat, convivència, recollida de residus, neteja en general, etcètera, i altres 

punts com l’habitatge o els serveis sanitaris que formen part dels temes per als quals 

necessitem cooperació urgent de les institucions econòmiques.  

D’altra banda, aviat tindrem les primeres sessions dels nous Consells de Cultura de Ciutat, 

claus en el desenvolupament del nostre districte i una nova mostra de l’aposta que fa el 

nostre govern per la participació. I esperem comptar amb la presència i la col·laboració de 

totes les entitats col·laboradores… convidades.  
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Continuem ara amb les actuacions destacades del període des de l’abril-maig del 2024. 

Gràcies a la superació de la moció de confiança, repeteixo, s’han pogut aprovar els 

pressupostos, també els més socials de la història de la ciutat i al districte ens basarem en 

els eixos del Pla estratègic per Ciutat Vella 2004-2030.  

Els pressupostos de Ciutat Vella pugen en tots els àmbits: Un 8,11 per cent en despeses de 

personal, un 7,4 per cent en despeses de béns corrents i serveis i un 1,29 per cent en 

transferències corrents, totalitzant 57.44.793 euros en crèdits inicials. (Veus de protesta.) A 

més, les partides més importants són el benestar comunitari, amb 22.470.000 euros; 

Serveis Socials, amb 12.738.000 euros, i Habitatge, amb 7.578.000 euros.  

Hem de destacar, dins la diferenciació per programes, 1.600.000 euros destinats a serveis 

generals de Guàrdia Urbana, els 21.620.000 euros per a la neteja viària i els 9 milions 

reservats a serveis socials bàsics i atenció social.  

El pressupost, tot i que a vegades és difícil de fer una comunicació clara i explícita a la 

ciutadania, és el lloc on es veuen realment les prioritats d’un govern, més enllà del discurs 

polític que poden amagar o decorar les realitats. A més de la pujada dels imports, a nivell 

d’execució, comptem amb un 74,9 per cent de les despeses ja autoritzades. Queda molt clar 

la intenció del govern municipal de dotar-se d’un pressupost amb l’accent en les persones i 

la millora de l’espai públic i després fer una bona gestió amb una execució total.  

Al pressupost del districte, també podem afegir la previsió del programa d’inversions 

municipals en el període 2024-2027 i estem parlant d’uns 225 milions d’euros que tindran un 

impacte directe als carrers i equipaments del districte. Destaquem algunes actuacions per 

barri, on hi ha un procés d’execució, i sumem altres assumides per diversos executors. 

I faré una pinzellada en els quatre barris del nostre districte. A la Barceloneta, l’ampliació de 

l’Escola Bressol del Mar, la cobertura parcial de la ronda, el mercat i les actuacions al port 

ciutat, les millores a la plaça de la Maquinista i la construcció del carril bici de Joan de Borbó 

amb la seva reurbanització que prové també, cal recordar-ho, dels processos participatius. 

(Veus de protesta.) 

En el Gòtic, destaquem principalment la rehabilitació de l’edifici de l’Antic Borsí, que serà 

una nova biblioteca per al barri i les molt necessàries actuacions a la zona del MUCBA, de 

la plaça Vila de Madrid, amb millores de seguretat i d’impermeabilització de l’espai urbà.  

Al Raval, les més rellevants són les fases 2 i 3 de la rehabilitació de Can 60, la remodelació 

i millora dels espais de jocs de la plaça Caramelles, la reforma de l’Oficina d’Atenció 

Ciutadana, del carrer Remeieres, la urbanització de Sant Antoni Abat, que aviat tindrà 

plataforma única, i el projecte Enjardinem el Raval i la millora dels espais de jocs infantils als 

barris sorgits dels pressupostos participatius.  

I al Casc Antic, trobem la climatització del mercat de Santa Caterina, la rehabilitació de 

l’edifici de la Via Laietana 8-10, les actuacions d’emergència al Centre Cultural de Sant Pere 

Apòstol, diverses millores al Parc de la Ciutadella i la construcció de nous pisos d’acollida 

per a dones víctimes de la violència.  

Al recull per barris no podem oblidar les obres que ja tots coneixem de la Via Laietana i la 

Rambla, que transformen… transformaran les artèries del districte per adaptar-les a un 

urbanisme modern i més adequat a les necessitats actuals a més de millorar sensiblement 

el paisatge urbà.  
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Sobre la Rambla farem una sessió informativa al respecte el proper dia 27 a dos quarts de 

sis de la tarda al Palau de la Virreina, on explicarem el projecte integral de la nova Rambla.  

D’altra banda, dins de la nostra participació al Consorci d’Educació hem de destacar el Pla 

de climatització de les escoles barcelonines. En aquesta primera fase, en què ens trobem, 

dues escoles han estat escollides per iniciar la transformació, l’escola Mediterrània i la de 

Drassanes, amb inversions conjuntes d’un milió d’euros. Al llarg dels propers anys 

s’avançarà en la climatització de la resta d’escoles del districte.  

I en aquests mesos hem pogut també acabar dues intervencions de gran rellevància. 

Primer, primerament, les obres de la plaça Castella, els quals s’han centrat en la millora de 

la zona que hi ha davant de la porta de l’escola, modificant les jardineres circular per tal 

d’incorporar una estructura de fusta al seu perímetre que servirà de joc, de banc i de grada. 

A més, es renova el paviment situat dins del rectangle. La font existent es desplaça cap al 

centre de la plaça, un espai més obert i central. Tot i el compliment d’aquesta obra de 

millora, ara és important vigilar l’ús que els usuaris fan de les noves infraestructures per 

avaluar possibles canvis abans de donar per tancada l’actuació.  

Un altre que hem finalitzat va ser el de l’espai de jocs infantils del Pou de la Figuera. Es 

tracta d’una zona prioritària per aquest govern i també ho era de l’anterior, al cor del casc 

antic, ja que cal experimentar un canvi radical si volem transformar el barri amb les prioritats 

que compartim amb la ciutadania. La dinamització d’aquesta zona és un objectiu ineludible 

per avançar cap a l’objectiu. Les obres de millora han consistit a la renovació del paviment 

de la zona de joc amb sauló i sorra i la millora del drenatge de l’espai. A la zona de jocs s’ha 

tingut en compte la configuració de l’espai, les necessitats dels diferents usuaris amb la 

integració d’elements de jocs inclusius. Al centre de la zona de jocs s’ha reservat un espai 

per plantar-hi una figuera, quan les condicions de sequera ho permetin, i s’ha col·locat 

també nou mobiliari, com noves cadires i bancs, una nova taula de ping-pong i una font per 

beure.  

Passem a l’apartat de subvencions i amb aquesta eina busquem també impulsar les 

iniciatives ciutadanes i empresarials amb impacte positiu al teixit urbà i econòmic, amb un 

import atorgat total de 635.000 euros. Els àmbits amb més dotació van ser els d’Educació, 

Cultura i Joventut o d’Infància. De nou, una mostra explícita de les nostres prioritats. Només 

un 10 per cent dels projectes han estat denegats amb un altre 8 per cent per defectes 

administratius. Sobre el total de projectes presentats, un 40 per cent van ser del Raval, un 

15 per cent del Barri Gòtic, un 23 per cent del Casc antic i un 14 per cent de Barceloneta, 

mantenint-se els ràtios habituals de cada any.  

I continuem amb un altre punt de profunda importància, l’aprovació de la modificació puntual 

del Pla d’Usos del Districte, una eina que ens permet participar en el disseny d’un teixit 

enriquidor per als nostres carrers. Aquesta modificació apunta principalment a evitar el 

monocultiu de supermercats als barris, posant un límit a la densitat autoritzada d’aquest 

tipus d’activitat al territori. Al mateix temps, es relaxen les regulacions referides als 

establiments esportius i culturals amb l’objectiu d’afavorir la seva proliferació del sorgiment 

de nous projectes relacionats.  

Dir-los també que tan bon punt es va aprovar el pla, la modificació del Pla d’Usos, estem ja 

treballant en la nova elaboració del nou Pla d’usos, als quals ja hem convidat des de l’inici a 

participar-hi la totalitat dels grups.  
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Tots aquests accions que hem resumit en aquest informe són només dos mesos dins del pla 

de llarg termini de transformació del districte. Som conscients de la rellevància que té Ciutat 

Vella, no només per als seus veïns i veïnes, sinó que per l’imaginari col·lectiu de tots els 

habitants de la ciutat que veuen el nostre districte com a símbol de l’estat general de 

Barcelona. Una Ciutat Vella, endreçada i capdavantera, és el mirall d’una Barcelona de 

progrés compartit. I és això el que volem aconseguir.  

I per acabar, presentarem a la presentació del Pla d’Estiu de Ciutat Vella que deixarem a 

càrrec després dels serveis tècnics del districte, un cop debatut l’informe del regidor, 

suposo, no? Això ho fem després de l’informe del regidor. 

Dir-los també, i que no forma part dels pressupostos de l’Ajuntament, però també de les 

accions de regulació institucional del govern municipal, coses tan importants com són el 

tema del mapa sanitari del nostre districte, que crec que està en una fase avançada i per 

donar compliment a les necessitats que en aquest àmbit s’han vingut reclamant 

contínuament. Tenim en marxa tota la reforma del CAP del Raval Nord. També hi ha les 

fases inicials per a la construcció del Raval del Gòtic, perdó, CAP del Gòtic. I estem també 

ben properament trobar una solució en el CAP del Raval Sud i també una solució per al 

CAP del barri del Casc Antic.  

En definitiva, estem en marxa, tenim pressupostos, tenim ambició d’execució d’actuacions i 

aquestes les podrem posar, primer, a coneixement en aquesta sessió informativa que els 

anuncio i després en l’anàlisi detallat aquestes actuacions que realitzarem en els consells 

de Barri, que també portarem a terme en les properes setmanes. Fins aquí, presidenta, el 

meu informe. 

 

La presidenta passa el torn de paraula al grup de Barcelona en Comú.  

 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Gràcies. Bona tarda de nou. Volem començar celebrant l’activitat comunitària del districte 

entre plenaris, les festes de Sant Josep Oriol, la Festa Major del Gòtic, la Festa de la 

Primavera de la Barceloneta, la recuperació dels sopars a la fresca de la SOSI del Casc 

Antic, diferents aniversaris com Roure, el Dia del Raval, Casal dels Infants, Comtal, la Fira 

de Sant Ponç, els Sant Jordis comunitaris són mostres de l’impressionant moviment i 

riquesa veïnal de Ciutat Vella.  

Seguim reivindicant la pau, com cada plenari d’aquest mandat i la finalització de les guerres 

arreu. Concretament a la Franja de Gaza, l’Estat israelià ja ha superat els 35.000 morts i les 

80.000 persones ferides. Cal trencar relacions i inversions amb l’estat d’Israel. No podem 

ser còmplices. Les universitats ja ho estan fent gràcies a les mobilitzacions ciutadanes. 

Reconèixer l’Estat de Palestina és una bona notícia, però Barcelona no pot acollir la fira 

Unvex, amb material militar emprat per al genocidi. Cal que anem més enllà.  

Volem recolzar des d’aquí les acampades universitàries i l’acampada feminista antimilitarista 

convocada per Ca la Dona i Dones per Dones demà a les cinc a la plaça 8 de març, amb 

motiu del Dia Internacional de les Dones per la Pau i el Desarmament. Hem d’agrair 

l’empenta i l’acció cívica de la ciutat.  
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Sobre els resultats de les eleccions a la Generalitat de Catalunya, agrair les més de 180.000 

persones que van fer confiança a la candidatura dels comuns, amb la Jéssica Albiach, i 

especialment les 2.684 persones del districte de Ciutat Vella. Reconforta veure que Ciutat 

Vella segueix fent d’aturador a l’extrema dreta i on també els partits de dretes reben menys 

suports que els globals de Catalunya. Aquest fet és un missatge per a totes les forces 

d’esquerres. Hem d’estar a l’alçada en aquest període de negociacions que s’obre.  

Hem de parlar i posar al centre les preocupacions reals de la ciutadania: falta d’habitatge 

assequible, serveis públics com l’educació, salut, la necessitat de fer una transició ecològica 

justa. Des de comuns situem dos grans preocupacions. Per un costat, la baixa participació, 

específicament al nostre districte. Hem de posar aquesta qüestió al centre de les nostres 

anàlisis. I la segona és el gir conservador de la societat, que es reflexa en una pujada de les 

forces de dretes i també del PSC, posant de manifest el gir conservador d’aquest partit tant 

a Catalunya com a Barcelona.  

Exemple d’això és l’aliança d’avui entre el PSC i Junts per tombar la regulació dels lloguers 

de temporada proposada pel govern d’Esquerra i reclamada pels comuns. Correm el risc de 

construir dos bàndols, els de l’habitatge com un dret versus els de l’habitatge com un bé de 

mercat o els de polítiques transformadores d’esquerra versus el gir de les dretes 

conservadores.  

El PSC no pot seguir en aquesta direcció. Nosaltres tenim clara la necessitat de 

transformació i seguirem treballant, com ja hem dit, que hauríem de fer tots els partits 

d’esquerres per un model de país on la sequera, l’emergència climàtica, la salut, l’educació, 

l’accés a l’habitatge es prioritzin per davant del benefici privat d’uns pocs, amb projectes 

com el Hard Rock o l’ampliació de l’aeroport. Sens dubte farem autocrítica i per entendre 

com mobilitzar les persones que segur comparteixen aquests objectius, ens cal trobar la 

manera entre les diferents forces d’esquerra per construir un denominador comú.  

Per últim, ens preocupa l’augment de l’extrema dreta, ara amb un partit de caire 

independentista però amb similars maneres de fer política en base a la mentida i la 

desinformació. Denunciem el lawfare per part de l’extrema dreta que usa les denúncies 

falses com a arma política en connivència en l’entramat mediàtic i judicial per tal de tombar 

o desgastar rivals polítics. Regidores d’aquest Ajuntament, fins i tot tècnics d’aquest 

Ajuntament, portem fins a 20 denúncies arxivades, totes pel fet de defensar polítiques de 

drets que afecten els privilegis d’uns pocs. Cal que el Gobierno de l’Estat proposi un paquet 

de mesures per fer front a aquest fenomen i cal que a Barcelona es mantinguin els acords 

de no acceptar iniciatives de l’extrema dreta amb qui malauradament hem de conviure, cosa 

que ja està passant en alguns districtes.  

Amb relació a algunes notícies que hem conegut per premsa en les últimes setmanes, ens 

hem trobat amb la preocupant decisió de l’Ajuntament de donar de baixa del padró 

municipal a persones en situacions precàries i de vulnerabilitat que estan empadronades a 

les seus d’entitats com Arrels o Stop Sida, però d’altres més petites, també del nostre 

districte. No ho diem nosaltres, ho denuncien elles mateixes. Com pot ser que l’Ajuntament 

adopti aquesta mesura que deixa 1.700 veïns i veïnes sense assistència sanitària, sense 

escolarització per les seves filles, fins i tot truncant processos de regularització? Abans de 

donar de baixa del cens, per molta revisió i ordre que es pugui posar, caldria haver fet una 

gestió que vetllés per garantir aquest empadronament. Esperem que hi hagi una rectificació, 
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que sigui un error, i que s’expliqui per què ha succeït. I així ho hem reclamat avui amb un 

prec a l’Ajuntament.  

La qualitat democràtica d’una ciutat es mesura amb la protecció que dona a les persones 

més vulnerables. El desempadronament o el desnonament sense alternativa habitacional 

com el de la Tancada migrant no endreça la ciutat. Ens preocupa que la intervenció 

municipal per resoldre la precarietat en què es trobaven les persones a la Tancada migrant 

les hagi abocat a una situació de major precarietat i risc que en alguns casos. Som 

conscients de la complexa situació en què es trobaven les persones que allà hi vivien. A 

hores d’ara, però la immensa majoria de les persones es troben en situació de carrer.  

Lamentem dir que no hi ha hagut un treball exhaustiu de detecció de vulnerabilitats i 

oferiment d’alternatives habitacionals per a aquestes persones. I, per tant, reclamem al 

Govern que detalli, d’aquestes 37 persones, a quantes es considera que estaven en situació 

de vulnerabilitat? A quantes d’elles se’ls ha ofert alternatives habitacionals? De quin tipus? 

Quantes s’hi han acabat acollint? Quins recursos s’han garantit per tal… (Veus de protesta.)  

 

La presidenta demana, des de la discrepància política, no insultar personalment. (Veus de 

protesta.) La presidenta torna a donar la paraula al grup de Barcelona en Comú. 

 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Gràcies, presidenta. Acabo les preguntes. Quins recursos han garantit perquè les persones 

no perdin les seves pertinences i puguin accedir? No reclamem res més que no es faci en 

altres desallotjaments de la ciutat. Un treball coordinat dels diferents serveis de mediació, 

SIFU, Serveis Socials, els serveis de carrer per poder oferir les places necessàries perquè 

aquestes persones no acabin al carrer i no vegin incrementada la seva vulnerabilitat o, en el 

pitjor dels casos, no acabin en un altre infrahabitatge de la ciutat. Com dèiem, situacions 

d’aquest tipus no endrecen la ciutat. Habitualment desplacen problemàtiques d’un lloc a un 

altre.  

Sembla, doncs, que el govern actual li sobren pobres, però no turistes ni grans 

esdeveniments. El model de ciutat actual no és una ciutat pel veïnat, més aviat és un model 

de ciutat on els grups empresarials fan negoci, com per exemple… (Veus de protesta.) 

Exacte. Responsabilitats totes, sí. Com a exemple, la Fórmula 1 al centre de la ciutat, 

omplint-la de fum, de soroll i encara de més turistes. O la desfilada que s’està produint avui 

mateix d’una marca elitista que fa un ús privat d’un espai públic i impacta de ple en la vida 

de les veïnes de l’entorn del Park Güell. No només això, sinó que a més, produeixen 

desperfectes i danys a un espai valorat com Patrimoni de la UNESCO. Això sí, ens toca 

sentir a l’alcalde dir que aquest esdeveniment és d’interès públic.  

A Ciutat Vella ens preguntem: Ens quedarem temporalment sense el litoral i les platges amb 

l’argument de l’interès públic de la Copa Amèrica? Esperem que l’alcalde no patini aquest 

cop, ja que no privatitzar les platges i garantir l’accés a veïns i veïnes era el mandat passat, 

condició indispensable per a la celebració de la prova esportiva.  

Sobre l’Informe de la Regidoria que se’ns ha facilitat, alguns comentaris. El govern 

municipal ha estat incapaç d’establir un diàleg per aprovar pressupostos i pla d’acció 

municipal, ja n’hem parlat. Se’ns presenten ara pressupostos aprovats en temps de 
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descompte després de perdre la moció de confiança i en la primera diapositiva, que no ens 

han mostrat avui, s’anuncia el suposat Pla Estratègic de Ciutat Vella 24-30. És la mateixa 

informació que es va donar als Consells de Barri fa mesos sobre el suposat Pacte per Ciutat 

Vella.  

Llavors serà un pacte o serà un pla estratègic? Se’ns convocarà l’oposició a les reunions 

que estan promeses fa mesos? Es convocarà les veïnes per explicar el procés d’elaboració 

del projecte? Les reunions seran públiques o a porta tancada, com en el cas de la sessió 

informativa reclamada pel Consell de Barri sobre el Pla Estiu a la Barceloneta. Hi ha rumors 

ja pels barris d’una reunió sobre el Pacte de Ciutat Vella el mes de juny. Esperem que es 

convoqui públicament. Fa un any de les eleccions municipals i no tenim ni PAD, ni PAM, ni 

pacte, ni pla estratègic, ni transparència en relació als plans de Ciutat Vella, ni diàleg, ni 

consens.  

Per últim, agraïm la incorporació del seguiment de les obres en curs i demanem, un cop 

més que aquesta informació sigui sistemàticament inclosa en els informes de la Regidoria. 

Portem tot el mandat reclamant-ho i sembla que el millor estímul per fomentar la 

transparència d’aquest govern són un parell de campanyes electorals.  

Celebrem la finalització de les obres que venen del mandat passat de l’espai del joc del Pla 

d’Acció del Pou de la Figuera, que han tingut una gran rebuda per part de veïnes i famílies, 

així com la finalització de les obres de plaça Castella i l’avançament a les obres de 

pressupostos participatius que porten retard, com la pacificació de Sant Antoni Abat.  

Trobem a faltar, però, obres com la reforma de Fleming-Gardunya, que fa mesos que 

s’havia d’haver iniciat també. I per últim, celebrem l’aprovació d’avui de la declaració 

institucional que reafirma el compromís del Districte amb la lluita contra la LGTBIfòbia.  

 

El Sr. Alex G. Roman González 

Gràcies, presidenta. I benvinguda oficialment al districte de Ciutat Vella, a vostè i el 

conseller tècnic, sort i encerts en aquesta etapa…, en aquesta tasca que enceten.  

Bé, en primer lloc, com ja hem vingut fent en els darrers informes del regidor, el que fem és 

una avaluació sobre el compliment normatiu de resposta de la part d’impuls i control fora del 

plenari per part del govern del Districte. De 28 precs i preguntes registrats, trobem setze 

respostes, vuit en temps i forma, vuit fora de termini. Dels que no ens han respost, nou ja 

són fora de termini per respondre i tres encara són a temps.  

Aquestes xifres posen negre sobre blanc l’acció del govern del districte i el respecte que 

aquests guarden a l’oposició, més enllà de les bones paraules i bona relació que puguem 

mantenir.  

Regidor, ara jo entraré en un tema pelut, perquè vostè no ha dit res absolutament. Els 

comuns hi han passat per damunt, però tenim gent que es queixa sobre els fets 

determinats, a fora a la plaça estan cridant. No podem fer que hi ha un elefant a l’habitació i 

ningú no ho esmenti.  

La setmana passada, el passat 16 de maig, va haver-hi el desallotjament d’una part 

ocupada de l’antiga Massana, com era l’anomenada Tancada. Esperem, tal i com s’ha 

informat, que es garanteixi el reallotjament en condicions dignes per a aquelles persones 
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que així ho necessitin i dir-li, regidor, que… i a tot el govern del districte, que compten 

vostès amb el nostre suport des de Junts per Catalunya davant d’aquelles accions que 

garanteixen el compliment de la norma i el bon ús i respecte per les propietats municipals. 

Lamento, per això, que no hagi fet cap esment sobre aquesta…, sobre aquesta acció que va 

passar just fa una setmana.  

Més enllà d’aquesta qüestió concreta que ha posat el focus mediàtic al nostre districte, com 

fem saber en cada intervenció que fem en aquest Consell plenari, el que sí que ens segueix 

preocupant, ens segueix preocupant des de Junts per Catalunya són els efectes del pla 

Endreça, els efectes que ha de tenir sobre el districte. Vostès ja ens han dit sobradament 

moltes vegades que ens van notant canvis o que hi ha una percepció de millora. Regidor, tot 

es queda en aquesta percepció de millora, però no en resultats. Des del grup municipal de 

Junts per Catalunya hem entrat força iniciatives per la millora de l’espai públic. Al darrer 

plenari, la capelleta… sobre la capelleta de Santa Eulàlia, al carrer de Santa Eulàlia, i que 

ens consta que va haver-hi un treball de millora de l’espai que va defensar el nostre 

conseller, el nostre conseller, el senyor Molons.  

Dos mesos després d’aquest prec el podríem tornar a registrar de nou, perquè l’entorn ha 

quedat degradat amb pintades una altra vegada. I nosaltres preguntem: Què ens pot oferir 

el pla Endreça per això? Ara per ara, res. Ens ofereix exactament el mateix i no serveix per 

a res.  

No entrarem a tornar a parlar, com ja he fet en d’altres vegades, sobre les muntanyes de 

brossa que s’acumulen al Raval o la insegura… la inseguretat permanent que es viu al 

districte. Regidor, serem molt tossuts i perseguirem el canvi real perquè el districte, com ja 

hem fet des del primer dia d’aquest mandat i fins a l’últim, sobretot pel que fa a les qüestions 

bàsiques de qualsevol govern com són la neteja, la seguretat i la convivència.  

Entre d’altres qüestions que ens preocupen i que volem parlar, es troba el pla d’Estiu. Sap 

greu que sempre hagi de ser un tècnic qui ens hagi de fer les explicacions i que vostès no 

ens parlin sobre la part política que els toca. Jo ho lamento molt. A ningú se li escapa que 

les temperatures ja van pujant i que ens trobem en plena temporada estiuenca, tot això 

que… amb tot això que comporta.  

Fa una setmana l’Associació de Veïns de Barceloneta denunciava la massificació que es 

vivia en el transport públic a la Barceloneta, amb vinguda que fa els visitants cap el litoral 

barceloní. A nosaltres encara no ens han respost una pregunta que vam entrar-los i que 

poder a aquest plenari ho fan i és: Quina previsió tenen pel que fa a la xarxa de transport 

públic a la Barceloneta per descongestionar-lo? Han estudiat l’obertura d’una segona sortida 

de la parada de metro de la Barceloneta amb d’altres formes de mobilitat?  

A això mateix hi ha una qüestió que va molt lligada, que és el soroll. Cal que siguem 

conscients que la zona tensionades, inclús aquelles que no ho són, estan sotmeses a un 

estrès acústic alt, denunciat reiteradament. La major part d’aquestes denúncies trobem 

focalitzades espais que compten amb espais d’oci nocturn i el que aquest genera. No som 

un grup municipal que vingui a fer populisme amb aquest tema, regidor, i penso que n’és 

conscient, però sí que volem saber quins passos està fent el districte, el govern del districte, 

per millorar aquestes situacions, tenint en compte que d’aquí a poc tots dormirem amb la 

finestra oberta. És urgent posar-se a treballar i deixar de banda l’anècdota i entomar 

responsabilitats, algunes que fins i tot poden ser desagradables.  
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I amb l’arribada de l’estiu també s’apropa cada vegada més la Copa Amèrica, que ja ha 

sortit avui. Sap regidor que des del nostre grup municipal en som defensors i creiem en el 

llegat que aquest ha de deixar als nostres barris. (Veus de protesta.) Ens agradaria… Ens 

agradaria igualment saber què està fent el govern del districte en aquesta matèria. En 

primer lloc, per pal·liar les externalitats (veus de protesta) externalitats negatives, en primer 

lloc…  

 

La presidenta para un moment la intervenció fins que torna a haver-hi silenci.  

 

El Sr. Alex G. Roman González 

Ens agradaria saber igualment què està fent el govern del districte en aquesta matèria. En 

primer lloc, per pal·liar això que li deia, les externalitats negatives. I en segon lloc, per 

garantir el llegat en economia blava que ha d’ajudar a diversificar i promoure un nou pol 

d’economia que tingui en compte dos eixos principals: la sostenibilitat i la tecnologia. (Veus 

de protesta.) 

Amb tot això, amb tot això, regidor, seguim veient com la governabilitat de la ciutat es troba 

blocada perquè l’alcalde avantposa els interessos del seu partit, del PSC, als interessos de 

la ciutat. Esperem que siguin capaços quan abans millor d’adonar-se’n que sols no se’n 

sortiran per molt de fum que siguin capaços de vendre’ns. Moltes gràcies.  

 

La Sra. Alba Segura i Gomila 

Gràcies. Bé, avui vull començar aquest informe al regidor agraint a les 2.330 veïnes de 

Ciutat Vella que el passat 12 de maig ens vau donar la vostra confiança a les eleccions al 

Parlament, però també som conscients que hem perdut la confiança d’altres veïnes del 

districte. Per això cal fer autocrítica i continuar treballant per la ciutadania de Catalunya, 

treballar més i millor perquè torneu a fer-nos confiança. Sabem que és complicat, però 

lluitarem fins al final per poder-ho fer, perquè ens pugueu veure com un partit útil, perquè 

per poder treballar millor i ens podeu tornar a fer confiança. Perquè torneu a confiar en que 

ho donarem tot fins arribar a una Catalunya, una Barcelona i una Ciutat Vella més justa, 

més social, més feminista, més ecologista i per una Catalunya més lliure. Sabem que ningú 

no ens regalarà res i per això continuarem lluitant per tots i per totes vosaltres.  

Val a dir també que em sorprèn com ara el grup dels comuns diu que els grups d’esquerra 

hem d’estar a l’alçada, mentre fa uns mesos tombaven els pressupostos més socials i més 

expansius de la història de la Generalitat, suposadament per un Hard Rock que ara sembla 

que no és una condició ni una línia vermella per investir el senyor Illa. Em sorprèn.  

Per altra banda, també m’agradaria felicitar totes les veïnes del Gòtic que han celebrat les 

seves festes, les festes del barri de Sant Josep Oriol, (veus de protesta) les festes del 

conjunt del Barri Gòtic, així com també les celebracions que s’han fet. Unes jornades plenes 

de celebració i cultura popular. Gràcies a totes les veïnes i entitats i associacions implicades 

en l’organització perquè sense vosaltres les festes no serien possibles. (Veus de protesta.) 
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Per molts anys… i molts ànims també als barris que celebren ara en un futur la seva festa, 

com el barri de Sant Pere, Santa Caterina i la Ribera, que comencen el 20 de juny, (veus de 

protesta) i les del Ra… i les del Raval, que s’inicien al 11 de juliol.  

I ara sí, entrant en l’informe del regidor, el primer punt que ens porten són els pressupostos 

de 2024 i ara que ja s’han pogut aprovar, volem celebrar que aquests pressupostos, tot i 

que… tot i no ser els nostres, compten amb algunes partides pressupostàries que vam 

acordar amb Esquerra Republicana i aquest govern municipal, que fan d’aquests 

pressupostos una eina una mica millor per començar iniciar una nova etapa. Una etapa que 

miri al futur amb polítiques progressistes, però que alhora ajudin a mantenir l’essència de la 

nostra ciutat. Una nova etapa en el que hi hagi retorn social dels grans esdeveniments de la 

ciutat, com per exemple els 10 milions d’euros de recàrrec municipal de l’impost turístic per 

invertir a la Barceloneta en veïns i veïnes… (Veus de protesta.) 

 

La presidenta demana silenci perquè la consellera pugui continuar el seu torn. 

 

La Sra. Alba Segura i Gomila 

O també una nova etapa en la que es destini un fons de 5 milions d’euros per donar suport 

a l’emprenedoria o impulsant el programa Prometeus, amb una dotació econòmica de 

500.000 euros, per tal de facilitar l’accés a la universitat de joves en barris i districtes com el 

nostre.  

Però també cal trobar l’equilibri amb aquesta nova etapa que mira al futur, mirant de protegir 

la nostra manera de ser i la nostra essència. Per això hem acordat també desenvolupar la 

T-Cultura per tal que la cultura, especialment en català, sigui a preus assequibles o protegir 

els comerços emblemàtics garantint el relleu generacional i que així no perdem l’essència 

que ens caracteritza.  

Hem de garantir també una Barcelona on tothom hi pugui viure i ho pugui fer en condicions. 

Per això s’ha acordat la dotació del fons d’infància, que al principi del mandat no estava 

contemplada. Un fons que, per cert, ahir va obrir convocatòria, però segurament també hem 

aconseguit augmentar la inversió en habitatges o desenvolupar programes com «Tardes 

educatives» per a infants entre tretze i setze anys.  

Com deia abans, nosaltres continuarem lluitant per una Barcelona i una Ciutat Vella 

socialment més justa, més combativa. Hem sumat esforços per tal que Barcelona i els 

barcelonins puguin seguir avançant. (Veus de protesta.) Vinga, va. També parlen vostès de 

la modificació del Pla d’usos i, com ja hem dit diverses vegades, no és el nostre pla. És 

ineficaç per canviar la dinàmica dels usos comercials que regulava. No dona resposta a la 

desaparició del teixit comercial de proximitat i no evita l’aparició de nous comerços de baixa 

qualitat destinats únicament al turisme.  

No és el nostre pla, no s’unifica ni delimita zones, quan tots sabem que hi ha zones on es 

concentren activitats que són difícils de regular. Falta inspecció. No recull espais singulars 

amb les noves remodelacions, amb alguns esdeveniments com la Copa Amèrica, que 

canviaran les formes de comerços, com hem vist, per exemple, amb l’últim local on hi havia 

l’última llibreria a la Barceloneta, La Garba, que ara és una botiga de CBD (veus de 
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protesta) i on hi havia… i on hi havia una botiga de roba de tota la vida, apunta que també hi 

haurà una altra botiga de CBD.  

Aquesta és la Barcelona que volem, passejar per la Rambla i que tots siguin samarretes de 

Pablo Escobar o I love Barcelona? Perquè aquesta no és la Barcelona que nosaltres volem. 

Per això creiem que aquest pla es queda curt i que cal obrir urgentment un altre nou que 

abordi les problemàtiques i que miri el districte amb lupa i bisturí.  

Però per fer una bona notícia, l’escola Sant Felip Neri no ha cedit. No ha cedit a les 

pressions comercials, no ha cedit a la pressió turística i ha aconseguit, després de temps 

batallant, que la plaça quedi tancada certes hores per tal que els infants puguin gaudir d’un 

espai públic d’esbarjo en condicions. No hauríem de dubtar ni un segon en protegir els 

infants del nostre districte, en posar-los com a centre, com a prioritat, per davant de les 

voluntats turístiques o comercials. Si volem que els nostres infants i joves visquin en 

condicions i vulguin continuar als nostres barris, cal que els prioritzem. Cal que els donem 

els espais que es mereixen. Per això lamento que l’anterior govern de districte tampoc 

s’atrevís a fer el decret que protegia els infants de l’escola i que l’escola ho hagi de lluitar 

sola, sense acompanyament. I per això felicitar l’escola, la direcció i l’AFA per haver 

aconseguit allò que portaven anys lluitant.  

També, quasi per últim, però no menys important, volem parlar de la problemàtica de soroll. 

A tota Barcelona, però especialment al nostre districte, aquesta problemàtica és una xacra 

que portem anys i anys arrossegant. Una problemàtica que ens afecta totes. Afecta la salut, 

la salut mental i que moltes vegades fa que les veïnes marxin perquè ja no aguanten més. I 

per això vull agrair a tots els veïns i veïnes que resisteixen aquesta greu problemàtica i que 

es queden i lluiten contra això.  

Per això vull donar la benvinguda a la nova Xarxa contra el soroll, a la Xavecs, que aglutina 

veïnes i associacions de tota Barcelona amb un objectiu comú, acabar amb el problema que 

genera el soroll. Així que nosaltres seguim al vostre costat. Seguim lluitant per acabar amb 

el problema del soroll, com ja vam fer creant i demanant la creació de les zones tensionades 

en horari nocturn i per tant, benvinguts, i tenim la porta oberta per a tot el que necessiteu.  

També cal, per últim, cal treballar propostes socials, cal treballar per a tothom i cal fer-ho 

des d’una posició d’igual a igual. Cal continuar treballant perquè aquestes persones 

vulnerables que viuen al nostre districte i als nostres barris puguin viure amb unes mínimes 

quantitats de vida i puguin construir un projecte de vida ple d’oportunitats. I, per tant, cal que 

aquest govern municipal comenci a treballar des d’una mirada més social, especialment en 

aquest districte. (Veus de protesta.)  

Ja vaig dir el primer… Si no estàvem al… Com ja vaig dir, Ciutat Vella és única. Ciutat Vella 

és única i ho és per lo bo i per lo dolent. Cal que tots ho tinguem clar i així puguem abordar 

problemàtiques reals. Per això cal que tantes… tant les persones que s’han quedat al carrer 

pel desallotjament de la Tancada o altres desallotjaments, com també aquelles persones 

que ja estaven abans al carrer del desallotjament de la Tancada, puguin empadronar-se 

sense domicili fix i així tenir garantits els drets humans bàsics. I cal que hi hagi 

reallotjaments habitacionals, però paral·lelament també calen plans d’ocupació i 

acompanyament social i laboral. No podem deixar les persones de la mà de Déu.  
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La presidenta dona la paraula al portaveu del Partit Popular, després de posar ordre altre 

vegada a les peticions d’intervenció per part del públic. Explica les fórmules adequades per 

registrar prèviament les preguntes dels consells plenaris i celebra la participació dels veïns i 

veïnes.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Gràcies, senyora presidenta. Senyor regidor. No hi ha manera. No he tocat res, encara. Ara 

sí? Només seria només per agrair el torn de paraula.  

Senyor regidor, jo he estat llegint el seu informe amb molta atenció i després l’exposició que 

ha fet aquí, oral i la veritat és que a mi, sobre tota la benvinguda, a mi em va agradar la 

música. És a dir, el que vostè proposava allà, m’agradava la música, bàsicament perquè 

són part que nosaltres ja recollim amb el nostre programa. Jo coincideixo amb vostè que 

sense seguretat no hi ha llibertat. Sense seguretat no n’hi ha civisme ni hi ha 

desenvolupament comercial.  

El primer és garantir els drets bàsics dels ciutadans i el primer és la possibilitat de moure’s i 

tindre llibertat. Jo crec que, aprofitant la paraula que ens ha donat el company de Junts, jo 

crec que vostès han donat un pas, un pas important. I crec que ha sigut un exercici de 

coratge polític, però jo el que li demano és que no ens parem aquí. Vull dir, hi ha més…, hi 

ha més feina a fer. I no totes tindrem aquest focus mediàtic. I és necessari continuar i 

perseverar, perquè l’objectiu no és la desocupació ni s’ha acabat la delinqüència. L’objectiu 

és convertir un barri molt millor i això sí que són condicions sine qua non per aconseguir-ho.  

Dit això, passem al pressupost. Jo crec que en el pressupost del 24, tenen una gran 

possibilitat de moure’s. Sembla que són quasi 50 milions i 225 al llarg del mandat. Quan 

veus els objectius estratègics sonen bé, no?, senyor regidor. Parlem de garantir, garantir 

l’atenció a les persones, endreçar l’espai públic, afavorir la convivència, diversificar 

l’economia, impulsar la formació, recuperar l’orgull. Ostres! Tot això sona bé.  

El que passa és que un té la sensació que com quan vas al bar i veus la foto de l’entrepà 

cruixent amb el bacon ben fet, el formatge fos i després, quan te’l posen a taula, dius: 

Hòstia, aquí hi ha molta diferència. Per què? Perquè en aquest pla sempre estem dient el 

mateix: el què, el com, el quan, el per què. Ara ens emplacen fins el 6 de juny. Bé, 

esperarem al 6 de juny i a veure si podem desenvolupar tots aquests bons principis en 

accions concretes de govern.  

Continuem rascant números. Vinga. Jo el que veig és que hi ha hagut un increment de 

cari… gairebé de 2,8 milions i el 97 per cent s’han anat a una partida, que és la partida 

número 13, que és seguretat i mobilitat social. Dius: Hòstia! Això sona bé. El que passa és 

que quan fas la comparativa t’adones compte que aquelles pluges han portat aquest fang. A 

l’anterior mandat es van gastar en aquesta mateixa partida, Seguretat, 23.000 euros, en un 

any. Aquelles pluges ens han portat aquest fang.  

Més cosetes. Ser una mica més curós, amb el pressupost. Hi ha alguna partida que quan la 

veus allà, te pugen els colors. Crec que hem dedicat 10 euros a «redacció de projecte i 

execució d’obres». Això no és serio, dedicar 10 euros a fer això. Si en fotocòpies et gastaràs 

més, eh? Tenim dos partides també que m’han cridat poderosament l’atenció: 5.000 euros 

amb la promoció i atenció a la joventut i 6.000 per a la gent gran. No sembla que canviem la 
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dinàmica, perquè amb 5.000 euros ja em dirà vostè què podem fer amb tot un barri tan 

gran?  

Coses importants per mi, el nivell d’execució. Estan parlant vostès d’un 28 o un 32 per cent. 

No anem malament per aquestes alçades de mandat. Seria convenient que, com acabem el 

mandat o acabem l’any, estiguem en 75 o un 80 per cent. Seria necessari que vostès fessin 

aquest esforç per arribar a execució del pressupost. Ja sabem que és molt difícil arribar al 

cent, però intentem-ho.  

Sobre els PINs, vinga, despeses concretes: a la plaça La Maquinista 55.000 euros i 45.000 

a la Casa Padellàs. Crec que amb això no farem massa cosa, eh? El Teatre Arnau una 

bona partida, 10 milions d’euros. Però tornem al mateix: Que venen a fer amb ells? Tenim 

un pla, el 6 de juny ens desvetllaran els… cap a on anirem? Trobo a faltar un compromís 

que vam agafar de millora de les comissaries de la Guàrdia Urbana.  

A la difusió de la Via Laietana, (Veus de protesta.)  

 

La presidenta li para el temps mentre duren les veus de protesta.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Modificació del pla urbanístic, bé, ja vam parlar d’aquest tema. Vam mostrar el nostre ajut 

amb aquesta cosa, però amb una excepció. Vam dir: Escolta, això és un pla. Estem a 

arreglar tres o quatre coses que tècnicament no funcionen, però els presentarem un bon pla 

d’usos. Quedem a l’espera, a veure si podem consensuar un bon pla d’usos d’això.  

Pla d’estiu. Bé, el que vostès proposen a mi m’ha semblat bé. És a dir, una sèrie de 

mesures i tal. Però tornarem al mateix. M’agradaria que després d’aquest estiu féssim un 

forensic i veiem que és el que realment s’ha complert o no s’ha complert de tot aquestes 

promocions. Ja tenim d’entrada el tema dels autobusos de la Barceloneta, que ja comencem 

aquí a arrossegar una mica els peus perquè ja no hi caben els veïns si pugen els turistes. 

Posem fil a l’agulla. 

 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

 

El regidor 

Sí, moltes gràcies, presidenta. També gràcies al to general de les intervencions dels 

diferents grups. Està clar que l’informe no és un informe exhaustiu de totes les actuacions 

que estem realitzant, però sí que crec que demostra que aquí hi ha activitat, hi ha 

pressupost, hi han idees i projectes, que els tirarem endavant, però també, suposo, amb la 

participació i el suport de tots plegats. És el meu propòsit, ara que ja tenim pressupost 

aprovat, també de poder avançar en una cosa que també estem intentant avançar en el 

conjunt de la ciutat, que és una vegada tancat tot el cicle electoral que es porta rossegant ja 

des de fa més d’un any, poder tenir un govern més ampli i més estable i poder també 

consensuar les actuacions, els grans projectes, els grans projectes de ciutat. I així ho farem.  
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I també amb el que vaig anunciar en la meva presa de possessió quan vam constituir 

aquest Consell del Districte a l’inici del mandat, que és diàleg i determinació. I això ho 

seguirem fent. Home, i demanaria que no estiguessin allò de jugadors d’avantatge. I també 

jo dic que vull dir, per alguns aspectes de la intervenció que ha fet el representant de Junts 

per Catalunya. M’ha interpel·lat en algunes coses que em sembla que coneix perfectament i 

que més val recórrer al morro per anar-hi fent front.  

Parlava de les ocupacions i li voldria recordar la posició que el seu grup va prendre el 

mandat anterior en relació amb alguna d’aquestes ocupacions. I per tant, doncs, siguem tots 

seriosos a l’hora de fer aquest abordatge.  

No és cap, no és cap voluntat… no és cap novetat que… No és cap novetat la meva 

voluntat de recuperar el conjunt d’espais públics que han sigut indegudament ocupats al 

llarg dels últims anys i en el cas concret de la Tancada, perquè és aquest el nom que s’ha 

d’utilitzar, és una vergonya que s’hagi permès que s’arribés a la situació en què aquest 

equipament es trobava. Quan hem vist el que hem trobat en el moment en què vam entrar, 

vam fer una actuació, en primer lloc, de respecte a la gent que estava allà allotjada. (Crits 

del públic.)  

No em faran callar.  

 

La presidenta demana calma. 

 

El regidor 

No, la calma la tinc tota, eh? I en tot cas aquí se m’ha insultat. Jo demanaria també a la 

presidència que després de reiterar que no s’insulti prengués alguna determinació amb 

relació als insults que s’han bolcat aquí, no respecte a mi, sinó també altres membres 

d’aquest Consell.  

 

Per la interpel·lació directa, la presidenta defensa la necessitat de mantenir la calma i 

mantenir el diàleg. Explica que aplica el criteri del sentit comú i de racionalitat.  

 

El regidor 

No hi ha hagut murmuris, hi ha hagut insults i insults molt greus en qualsevol dels casos. 

Repeteixo, reitero i ho diré un sigui que era una vergonya l’estat en què es trobava l’espai 

de la Tancada i una manca de respecte a les persones que estaven allà allotjades, tolerat, 

tolerat des de moltes instàncies i per tant el que és una vergonya és que hi hagi algú que 

s’hagi pogut sortir en defensa d’aquestes situacions que es produïen allà. No ho permetrem. 

(Veus de protesta.) 

I reitero i reitero la meva voluntat… (Crits del públic.)  

 

La presidenta torna a donar la paraula al regidor.  
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El regidor 

Reitero la meva doble voluntat d’acabar amb aquestes situacions i, per descomptat, com 

hem fet també fins ara, d’atendre les situacions particulars que s’hagin pogut produir. I tenim 

la relació de les atencions que s’han fet des del primer moment a les persones vulnerables 

que es trobaven en aquest indret.  

Una altra cosa és l’activitat delinqüencial greu que en moltes ocasions s’ha produït en aquell 

espai. (Crits del públic.)  

 

Davant les protestes reiterades per part del públic, la presidenta dona per recollida la 

protesta i passa la paraula al regidor.  

 

El regidor  

Reitero el que he dit. Recuperarem els espais indegudament ocupats en el conjunt del 

districte. Hem començat per la Tancada i seguirem, però precisament ho farem en benefici 

també dels… (Crits del públic.)  

 

La presidenta insisteix en tornar a la calma, entén el conflicte i recull l’opinió que s’expressa 

des del públic, però demana acabar d’escoltar el regidor. Recorda que hi ha mecanismes 

previstos d’intervenció.  

 

El regidor 

En tot cas, deia que aquí teníem aquesta voluntat de recuperar aquests espais 

indegudament ocupats, però a la vegada també d’atendre totes les situacions de 

vulnerabilitat que s’hagin produït, com sempre… com s’ha fet en aquest cas. Els serveis 

socials seguirà atenent a les persones en situació d’extrema vulnerabilitat que en tots els 

casos demanen una solució digna que, per descomptat, en aquest espai que he parlat no 

han tingut.  

Altres temes que han sortit aquí i que també els recullo i que els anem tractant, el tema del 

Pla d’usos, que ha sigut objecte d’una intervenció molt especial per part del grup d’Esquerra 

Republicana, ja vam manifestar la nostra voluntat de fer un diàleg. Està clar que el Pla 

d’usos ni prohibia tot el que volíem prohibir ni permetia tot el que podíem permetre, perquè 

era un instrument que ens donava el que ens donava. Però des del mateix moment en que 

es va fer l’aprovació d’aquesta modificació del Pla d’usos ja ens hem posat i els emplaçarem 

a vostès de poder tractar d’aquest Pla d’usos que doni solució als temes que vostès han 

plantejat, que també en gran part són els mateixos que a nosaltres ens poden preocupar.  

El tema del Pla per Ciutat Vella serà presentat en les properes setmanes, previ un diàleg 

que tindrem també amb el conjunt dels grups municipals i per tant, també crec que això és 

un dels temes que serà objecte de les properes…, dels treballs en les properes setmanes. 

Partint d’aquesta constatació que he fet al començament de la meva intervenció, que tenim 

els instruments per poder-ho fer, i això em sembla que és un tema que ens hem de felicitar 

de la manera que s’hagi arribat. Està clar que amb un sistema democràtic com el sistema 
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democràtic municipal que tenim, tenim instruments per poder tirar endavant projectes que 

altres administracions no tenen.  

I crec que ens hem de felicitar de l’instrument del que hem pogut disposar per tenir aprovat 

un pressupost, que evidentment és un pressupost que no està en el buit. És un pressupost 

que es correspon també amb un llistat d’actuacions que tenim la nostra voluntat de poder 

anar consensuant també en el conjunt del territori. D’aquí els he dit a aquesta sessió 

informativa sobre les actuacions que des del districte tirarem endavant i també l’explicació 

que donarem puntualment en cada un dels consells de barri.  

I aquí, presidenta, per part meva, ja no tindria gaire cosa més a dir.  

(Aplaudiments i crits de «Sinverguenza».) 

 
La presidenta dona la paraula als grups municipals. 
 
 
La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Senyor regidor, avui he fet fins a deu preguntes concretes. Avui. Vostè demana concreció. 

Avui jo l’he tingut. Queda clar que el diàleg no el vol tenir amb nosaltres. Fins a deu 

preguntes concretes.  

 

El Sr. Alex G. Roman González 

Regidor, jugador d’avantatge, no. Jo l’únic que volia era agrair-li i felicitar-lo. Dic, però si el 

que volia era estalviar-se crits, no se’ls estalviava, eh? No és precisament que jo li demanés 

que en un informe polític se’ns parli sobre les polítiques. Està molt bé que vostè ens doni 

xifres, però les xifres ens les podem mirar després, eh? I després podem fer nosaltres 

avaluacions. Vostè ha d’anar una mica més enllà. Com a mínim aquesta és la concepció 

que nosaltres tenim.  

També li demano que això no entengui les eleccions al Parlament de Catalunya com un 

plebiscit al seu govern pels resultats del PSC, perquè és una mica maquiavèl·lic. Sap 

perfectament que no es vota igual a totes les eleccions i, per tant, per molt que el PSC 

guanyi, no té perquè suposar que vostès reforcen res. Ara mateix tenen 10 regidors de 42, i 

estem igual.  

I hi ha una part que m’ha semblat curiosa, i és que els comuns parlen d’aliances amb forces 

progressistes. Fan caure la Generalitat, com deia la companya pel Hard Rock, però ara els 

hi diuen: «Hard Rock, diuen, no passa res, no és una línia vermella, no hi ha problemes». 

Nosaltres estem a favor del Hard Rock, cap mena de problema, sumint-se també al carro. 

Però, però llavors no facin gesticulacions, com els deia abans.  

I en aquest cas sí, sobre les botigues de CBD que tant es lamentava les companyes 

d’Esquerra en el plenari anterior portàvem una proposició per acabar amb aquestes i amb 

les associacions cannàbiques I vostès van votar en contra perquè les associacions 

cannàbiques no estigmatitzaven precisament… Bé, no ho sé. Bé, consejos vendo, pero para 

mí no tengo.  
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Finalment, agrair, com ha fet tothom en aquesta última intervenció, els 3.600 vots a Junts + 

Puigdemont per Catalunya, que ens fan ser segona opció i que fan realitat, com a mínim, la 

possibilitat del retorn del president Puigdemont. Moltes gràcies.  

 
El Sr. Antonio Juan López Sáez 

Jo seré molt breu, jo donaré el meu recolzament per tot el que esta aguantant, crec que no 

s’ho mereix. Crec que les actuacions que vostè han fet han sigut d’acord amb la llei. I 

escolti, aguanti, perquè en aquest aspecte sempre estarem al seu costat. (Remor de veus.) 

 

3. Canvis del Cartipàs (Incorporació al document de l’actual Presidència i del nou 

conseller tècnic en substitució de la consellera M Àngels Cisneros cessada el 12 

de març). 

 

La presidenta tanca el punt de l’informe del regidor i passa al punt 3, Canvis en el cartipàs 

derivats de la incorporació del nou conseller.  

 

La Sra. Sonia Beltrán Dey 

Simplement és informar ja oficialment dels canvis al cartipàs al districte, on s’incorpora la 

presidenta Carolina Recio al districte, al cartipàs del districte i el canvi d’Octavi González 

com a conseller tècnic per la consellera Maria Àngels Cisneros. En aquest sentit, desitjar 

sort i encerts a tots dos. Gràcies.  

 

C) Part Decisòria / Executiva 

 

a) Propostes d’acord: 

 

1. Modificació puntual del Pla especial d’usos d’activitats vinculades al 

repartiment a domicili. 

 

La presidenta esmenta que no es va preveure la intervenció dels grups en aquest punt i, 

per tant, passa a la part decisòria i executiva amb diverses propostes d’acord per aprovar. 

Per la primera proposta, relativa a la modificació puntual del Pla especial d’usos d’activitats 

vinculades al repartiment a domicili, dona la paraula al govern per quatre minuts.  

 

El Sr. Octavio González Invernizzi 

Bueno. Gràcies, presidenta, primer i agrair-vos a tots la cordial benvinguda i els bons 

desitjos. Espero estar a l’alçada de la tasca. Seré breu.  

Són acords, bé, són tres acords. El primer, que introdueix millores per flexibilitzar la 

implantació de cuines industrials i agències de paqueteria i logístiques als polígons, però 
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sempre garantint que no s’afecta el dia a dia al veïnat. La proposta elimina l’obligació de 

deixar una distancia mínima en sòl industrial entre agències de paqueteria i entre cuines 

industrials, que dificulten molt l’obertura de noves activitats i indueix la prohibició 

d’implantar-les davant del teixit residencial.  

Us llegiré l’acord formalment: «Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article 68.1.a de la 

Carta Municipal de Barcelona, la modificació puntual del Pla especial d’usos i activitats 

vinculades al repartiment a domicili, d’iniciativa pública, promoguda pel Consorci de la Zona 

Franca; exposar-lo al públic pel termini d’un mes; sotmetre’l al Consell Municipal per a la 

seva aprovació definitiva; publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província de 

Barcelona i donar-ne compte a la Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat d’Habitatge.» 

Gràcies.  

 

La Sra. Elena Guim Vallejo  

Gràcies, presidenta. El 2023 Barcelona en Comú va aprovar el Pla especial d’usos 

d’activitats vinculades al repartiment a domicili amb uns objectius clars: la restricció del seu 

ús i el foment d’una indústria de valor afegit i del comerç de proximitat. La modificació que 

avui se’ns presenta a votació està promoguda pel Consorci de la Zona Franca, una entitat 

limitada al sector portuari i amb interessos privats, que pretén promoure canvis substancials 

del planejament que afecten al desenvolupament urbanístic sostenible de Barcelona.  

Malgrat que se’ns diu que les modificacions només afectaran la Zona Franca i el Bon 

Pastor, això no és cert, perquè tindran un impacte al conjunt de tota la ciutat. És per això 

que a Barcelona en Comú hem presentat unes al·legacions que esperem que es tinguin en 

consideració i s’iniciïn les negociacions oportunes per arribar als acords necessaris que 

permetin donar sentit i forma a la modificació presentada.  

Per aquestes raons, ens abstenim esperant que s’assoleixi un acord a Casa Gran.  

 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Gràcies, presidenta! Bon vespre a tothom. La regulació de les activitats de repartiment a 

domicili ha de disposar d’un pla especial. Totes les activitats han d’estar regulades, però 

aquesta regulació en el seu moment es va fer de manera molt restrictiva, perjudicant 

establiments amb efectes retroactius. A més, s’equiparaven activitats que són clarament 

diferents, com per exemple els restaurants i les cuines industrials. Des de Junts ho vam 

denunciar i vam votar en contra.  

Aquell pla especial que avui es proposa modificar es va fer en l’estil dels comuns. No es va 

pensar en com poder mantenir una activitat necessària sense que perjudiqués la 

convivència dels veïns, sinó que senzillament es va prohibir a tota la ciutat. Les 

modificacions que es proposen ara flexibilitzen aquesta activitat de manera més coherent 

amb l’intent de compatibilitzar l’impuls de les activitats d’agència, paqueteria i cuines 

industrials, portant-les a les zones industrials de la ciutat amb la protecció dels usos 

residencials, però continua sent restrictiva i poc afinada amb els sectors de la restauració.  

És una aprovació inicial i votarem a favor, amb la mirada posada a una correcta resolució de 

les al·legacions que hi pugui haver o inclús que puguem presentar com a grup. Perquè des 
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de Trias per Barcelona-Junts per Catalunya volem fer una escolta activa als sectors afectats 

i en un seguiment ben detallat de tota la tramitació, sempre amb l’objectiu de tenir el millor 

pla especial possible, el que es mereix Barcelona, per generar activitat econòmica i 

ocupació i alhora mantenir la convivència.  

Per tant, el nostre posicionament serà a favor.  

 

La Sra. Esther Miralles Ripoll 

Gràcies, presidenta! Bona tarda a tots i a totes que heu vingut. Aquesta modificació sembla 

a priori que busca el bon ús de l’espai públic i evitar conflictes de convivència en zones 

residencials. En alguns lloc segur que serà així, però si mires bé la modificació ho estem 

traient d’un lloc per posar-ho en altres.  

Aquesta modificació no té en compte zones vulnerables com la Marina, la Zona Franca i el 

Bon Pastor o el Besòs, on les zones industrials cohabiten moltíssim amb el teixit residencial. 

Els que hi viuen, en aquests barris, es troben amb saturació de l’espai públic, amb un model 

de negoci que no dignifica la feina dels seus treballadors i que està molt lluny de ser un 

negoci de valor afegit i de proximitat i que tampoc afegirà cap valor al seu barri. Votarem en 

contra. Gràcies.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Sí, la nostra posició serà a favor. Tot el que significa sempre la liberalització d’unes normes 

tan restrictives com ens van deixar el comuns sempre ens trobaran al seu costat. No podem 

tancar els ulls a les noves formes comercials que s’estan introduint a la nostra societat i les 

noves formes d’alimentar-nos que estem portant a les nostres llars. La nostra posició serà a 

favor.  

 

En la segona ronda, la presidenta recorda al govern que li queden dos minuts 45 segons. 

 

El Sr. Octavio González Invernizzi 

Simplement afegir que la modificació s’emmarca en la intenció d’evitar l’ús intensiu del sòl 

residencial i per això és que promovem aquesta reforma i traslladar aquestes activitats al sòl 

industrial que hi solen pertànyer.  

El punt 1 queda aprovat amb els vots a favor del grup de Govern, el grup de Junts i el grup 

del Partit Popular, l’abstenció de Barcelona en Comú i el vot en contra d’Esquerra 

Republicana.  

 

2. Pla de millora urbana per a l’ajust del vial i zona verda situats a la plaça de 

Castella. 
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El Sr. Octavio González Invernizzi 

Ara sí, gràcies. Aquesta modificació està emmarcada dins les actuacions a la plaça 

Castella, de les quals ha parlat el regidor en el seu informe. Particularment, es tracta de 

permetre l’accés al pàrquing i també dels passos de vianants.  

I bé, també, com a l’altre acord, us llegeixo el contingut formal de l’acord que es diu: 

«Aprovar inicialment de conformitat amb l’article 68.1.a) de la Carta Municipal de Barcelona, 

el Pla de Millora Urbana per a l’ajust vial i zona verda situats a la plaça de Castella, al 

districte de Ciutat Vella, d’iniciativa pública; exposar-lo al públic per un termini d’un mes; 

sotmetre’l al Consell Municipal per a la seva aprovació definitiva i donar-ne compte a la 

Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat i Habitatge.»  

 

La Sra. Elena Guim Vallejo  

Gràcies, presidenta. A la Comissió Consultiva el que se’ns va informar és que el Pla de 

Millora Urbana que es presenta avui es va treballar en el mandat passat i es tracta d’una 

actualització del planejament vigent, recollint uns petits ajustos que s’han de fer o que s’han 

fet a l’aparcament per adaptar-lo a la normativa vigent, que era la sortida de la ventilació i 

una edicle que s’havia de col·locar en ascensor.  

També vam estar treballant en la instal·lació d’un lavabo públic a l’interior de l’edicle que no 

hem aconseguit veure amb la fitxa que se’ns va facilitar. Tenen previst col·locar aquest 

lavabo públic? Aquesta instal·lació ajudaria a reduir els problemes de salubritat que pateix la 

plaça. 

Esperant que la nostra petició sigui tinguda en compte, votarem a favor.  

 

La Sra. Muriel Genoveva Sánchez Guy 

Bé, en el nostre cas, tot el que sigui millorar l’espai públic i diguem-ne fer d’una plaça dura 

un espai jugable on els veïns es puguin sociabilitzar d’una manera més, més…, bé, més 

interessant d’alguna manera és benvingut. No tenim res a dir en aquest sentit i estem 

totalment d’acord. Gràcies. Votem a favor, evidentment. 

 

La Sra. Esther Miralles Ripoll 

Gràcies. Votàrem simplement a favor. Estem millorant un espai públic.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Sí, també votarem a favor.  

 

La presidenta enceta les preguntes ciutadanes previstes en aquest punt, dos minuts per 

cadascú. 

També la presidenta crida els noms de les cinc persones inscrites per preguntar en relació 

a aquest punt (Núria Pujol, Laura Urdiales, Maria Jesús Cala, Mari Carmen Arenas i Anna M 
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Lalanza), però no hi ha resposta, per tant, obre el torn dels grups altra vegada. En resposta 

a una intervenció sense micròfon des del públic, explica els mecanismes de participació 

establerts. (Crits del públic.) 

 

El Sr. Octavio González Invernizzi 

Una cosa, una cosa només. Que prenem nota de la petició dels lavabos que feia Barcelona 

en Comú i estudiarem la possibilitat.  

 

La Sra. Elena Guim Vallejo  

Doncs gràcies per reaccionar.  

La proposta queda aprovada amb la votació favorable de tots els grups.  

 

3. Pla especial urbanístic i de millora urbana de l’illa d’equipament de l’Hospital del 

Mar i del Parc de Recerca Biomèdica. 

 

La presidenta passa al tercer punt de l’ordre del dia i dona la paraula al govern per 

exposar-la.  

 

El Sr. Octavio González Invernizzi 

Amb aquest canvi perseguim la implantació de la fase 3 de l’ampliació de l’Hospital del Mar 

amb la instal·lació un heliport situat sobre la coberta de la fase B2. Això mostra el 

compromís que tenim com a districte i com a govern cap a la política sanitària i cap als 

equipaments sanitaris, si bé esperem comptar amb el vot favorable dels grups.  

 

La presidenta dona la paraula als grups municipals perquè es posicionin. 

 

La Sra. Elena Guim Vallejo  

Gràcies, presidenta. Es tracta del pla per iniciar la fase 3 d’ampliació de l’Hospital del Mar. 

No sabem si l’augment del sostre fins a 290.000 metres quadrats compleix de la nova 

modificació del Pla General Metropolità d’Equipaments. I necessitem saber-ho per poder 

emetre el nostre vot.  

Malauradament, el Govern no ens ha facilitat l’expedient per poder estudiar el projecte amb 

el rigor que requereix i, per tant, ens abstenim a l’espera que se’ns faciliti tota la informació 

necessària per emetre el nostre sentit de vot amb el coneixement suficient.  
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El Sr. Alex G. Roman González 

Gràcies, presidenta. La millora dels equipaments sanitaris i la seva adaptació a les diferents 

necessitats sempre són una bona notícia. El planejament urbanístic sovint es veu com un 

tema abstracte i feixuc, però amb el planejament es construeix a la ciutat i un bon 

planejament genera bons espais, equipaments i també la millora social i de serveis. El 

nostre posicionament de Junts per Trias per Barcelona serà a favor.  

 

La Sra. Esther Miralles Ripoll 

Gràcies. Votarem a favor.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Sí. L’instal·lar un heliport ens sembla una bona notícia. Votarem a favor.  

 

El Sr. Octavio González Invernizzi 

Prendre nota del tema del Pla General Metropolità. I bé, quan tinguem tota la documentació 

i l’expedient el facilitarem, cap problema.  

S’informa favorablement el Pla Especial Urbanístic amb els vots a favor del grup de Junts, 

d’Esquerra, el Partit Popular i del grup del Govern i amb l’abstenció de Barcelona en Comú.  

 

4. Denominació de plaça dels Fotògrafs Català a l’espai ubicat entre els carrers 

Mercaders i Avellà del barri de Sant Pere, Santa Caterina i la Ribera. 

 

La presidenta passa al punt 4 de la part decisòria, relativa a la denominació de la plaça 

dels Fotògrafs Català, a l’espai ubicat entre el carrer Mercaders i Avellà del barri de Sant 

Pere, Santa Caterina i la Ribera.  

 

El Sr. Albert Salmerón Cojo 

Bé, ens plau informar de la nova denominació de Plaça dels Fotògrafs Català a l’espai 

ubicat entre els carrers de Mercaders i el carrer dels Avellà, en el barri de Sant Pere, Santa 

Caterina i la Ribera, al nostre districte. Aquesta plaça serà un record de l’ingent llegat de 

Pere Català i Pic, Francesc Català-Roca i Pere Català i Roca, tres fotògrafs d’una mateixa 

nissaga i tres màxims exponents de la fotografia a Catalunya. Les seves imatges no només 

són testimoni dels moviments i corrents artístics i culturals que es van produir al llarg del 

segle XX, sinó que també formen part de la iconografia de la història del nostre país.  

Pere Català i Pic, la seva filla Maria Àurea i els seus fills Francesc i Pere, van néixer a Valls 

i el 1931 es van traslladar a Barcelona, on van romandre fins a finals de les seves vides. 

Diverses circumstàncies adverses van truncar els estudis dels tres fotògrafs, però el seu 

tarannà inquiet i l’afany de coneixement van forjar una formació autodidacta. Van treballar 
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incansablement i l’atzar va portar els tres fotògrafs a ser testimonis o fins i tot protagonistes 

d’alguns de les seves fites més rellevants de la història i la cultura catalanes del segle XX.  

 

El Sr. Alberto Álvarez Pérez 

Gràcies, presidenta. Des de Barcelona en Comú votarem a favor de la proposta, que 

compta amb l’informe favorable de la ponència Nomenclàtor de nomenar plaça Fotògrafs 

català a l’espai situat entre carrer Mercaders i Avellà, del barri Sant Pere, Santa Caterina i la 

Ribera.  

No m’allargaré massa en els mèrits d’aquesta nissaga familiar i el seu llegat fotogràfic i 

cultural força conegut i del qual ja s’ha parlat. Pere Català i Pic i els seus tres fills, Maria 

Àurea Català-Roca, Pere Català i Roca i Francesc Català i Roca, són figures rellevants de 

la cultura catalana que mereixen sobradament aquesta distinció.  

Francesc Català-Roca és el més famós, possiblement el fotògraf català més important del 

segle XX. Maria Àurea Català i Roca, la que menys. Més coneguda com a pintora que com 

a fotògrafa, va ser peça important com a retocadora ja acabats en l’engranatge del taller 

familiar. L’única amb estudis universitaris de la família va dedicar tota la seva vida a l’art, 

amb la qual cosa també mereix ser reivindicada dintre d’aquesta nissaga.  

Ara bé, més enllà del nom, que està bé i que ho celebrem, aprofitaré el temps per parlar de 

l’espai. Aquest espai pateix una degradació important amb un parc infantil minúscul 

freqüentat per famílies de l’Escola Cervantes. Les condicions higièniques no són 

especialment bones. Les façanes del darrere dels edificis de Foment del Treball i hotels 

colindants que donen a l’espai es troben molt deteriorades i demanen a crits una renovació.  

La zona de càrrega i descàrrega al costat del parc té un ús intensiu i ens preocupa que, 

amb l’ampliació de l’horari previst a partir de juny per aquest govern, aquest coincidirà 

justament amb la sortida dels infants de l’escola i el seu moment d’esbarjo. Per tant, 

demanem que es repensi aquest espai, que es reconsideri l’horari de càrrega i descàrrega, 

especialment al voltant d’aquesta plaça, i que, més enllà del nom, es dignifiqui per 

proporcionar un entorn net i segur als infants i la resta de veïnes usuàries de la futura plaça 

Fotògrafs Català.  

 

El Sr. Alex G. Roman González 

Gràcies, presidenta. Dir que estem molt contents, i això es dirà moltes vegades avui, que la 

nissaga de fotògrafs més importants del segle XX a Catalunya, com eren els vallencs Pere 

Català i Pic, Francesc Català-Roca i Pere Català i Roca, tinguin el reconeixement a la plaça 

del districte és una alegria.  

Creiem que no és menor la seva tasca i sí que hagués estat bé poder que anés 

acompanyada d’una placa que expliqués qui són i què van fer al nostre país els fotògrafs 

Català. Per tot això votarem a favor.  
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La Sra. Esther Miralles Ripoll 

Gràcies. Ens complau molt aquesta decisió i volem confessar que ens hem descobert…, 

hem descobert, sorpreses, que no hi havia a cap lloc de la nostra ciutat un espai dedicat a 

aquesta nissaga familiar. Família al complet, on la fotografia va ser la passió del pare, dels 

dos fills i de la filla, que era qui feia els retocs.  

El pare de la nissaga, Pere Català i Pic, és el creador del cartell «Aixafem el feixisme», la 

imatge en blanc i negre del peu calçat amb una espardenya esclafant la creu gamada, que 

es considera una de les millors fotografies publicitàries de la primera meitat del segle XX i 

un dels missatges polítics i d’art gràfic més clars de la resistència antifeixista.  

Els Català van treballar en fotografia del 1909 al 2009. Aquests grans retratistes ens han 

narrat amb les seves imatges cent anys de la història de Barcelona, de la història de 

Catalunya i dels moments més convulsos i decisius del segle XX. És un honor recordar-los 

com es mereixen en una plaça en el districte de Ciutat Vella.  

Votarem moltíssim a favor. Gràcies.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Gràcies. Nosaltres també votarem a favor, perquè sempre estem a favor de les arts i que 

aquesta arts tingui un reconeixement a la nostra ciutat, com pot ser el cas d’aquesta 

nissaga.  

La presidenta comunica que queda aprovada favorablement per part de tots els grups la 

proposta de denominació de la plaça de Fotògrafs Català.  

 

5. Medalles d’Honor 2024. 

 

La presidenta anuncia la proposta de les medalles d’honor del districte de Ciutat Vella pel 

2024. Llegeix les dues nominacions aprovades en Junta de Portaveus per unanimitat de 

grups i després tan els grups com els nominats podran intervenir.  

«La primera proposta que s’eleva a Ciutat com a districte de Ciutat Vella és la Fundació 

Roure. La Fundació Roure treballa als barris de Sant Pere, Santa Caterina i la Ribera de 

Ciutat Vella de Barcelona des del 1992. Aquests 30 anys de treball han permès a la 

Fundació conèixer el barri i els seus habitants i totes les dificultats que s’han trobat per 

poder portar una vida digna. 

Entre els objectius de l’entitat són millorar la qualitat de vida de les persones més fràgils, 

supervisar el benestar dels més vulnerables atenent les necessitats bàsiques i assegurant la 

tranquil·litat en les diferents dimensions de la persona física, mental, emocional, espiritual, 

econòmica. Estimular uns serveis adequats a l’estat de cada persona i, segons la seva edat 

i situació personal, derivar als serveis i institucions que puguin ajudar-lo a viure amb la 

major dignitat i qualitat possible. També prevenir situacions de marginació i aïllament a 

causa de la falta d’atenció. Promoure el treball en xarxa dins del territori. Finalment, 

sensibilitzar la societat vers la marginació i la soledat de la gent gran del barri. Col·laboren 

amb diverses entitats i ofereixen serveis humanitaris i la seva presidenta és la Llum Delàs, 
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una dona referent del Casc Antic i reconeguda per les seves tasques humanitàries des de fa 

ja com a mínim 30 anys.» Felicitats.  

I la segona proposta que s’eleva: «Javier Alegría, nascut a Barakaldo. Va venir a Barcelona 

l’any 82. Des d’aquell any es va vincular a l’activitat social del barri del Raval a través de 

diferents campanyes veïnals. L’any 94 funda i posa en marxa el diari El Raval, que aquest 

any ha complert 30 anys d’història al barri del Raval.  

Com a editor i director del diari, el Javier Alegría ha participat en moltes iniciatives com a 

impulsor o participant en campanyes impulsades per altres entitats. En l’any 2010, de la mà 

de la Fundació Tot Raval, es va impulsar la Taula Intercultural, on també hi participava el 

Javier Alegría. El 2012 també va impulsar la creació del moviment Raval Viu per potenciar i 

ofertar les iniciatives culturals al barri.  

El 2015, junt amb l’entitat educativa AEI Raval, va ser una de les persones impulsores del 

projecte Prometeus, assumit actualment pel Pla de Barris, implantat a vuit instituts públics 

de Barcelona. Un projecte d’ajuda als joves de Barcelona en situacions de vulnerabilitat per 

poder estudiar una carrera universitària. Un projecte d’èxit on actualment ja són 300 el 

nombre d’alumnes Prometeus d’aquesta ciutat a les universitats.  

Javier Alegría no només és un impulsor de projectes pel barri, també és una persona 

estimada i reconeguda al Raval.»  

La presidenta felicita els nominats per la tasca que fan cada dia als diferents barris on 

treballen de Ciutat Vella. (Aplaudiments.) I passa el torn als grups per felicitar els nominats a 

medalla d’honor. 

 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Bé, gràcies presidenta. Bé, començo amb la Fundació Roure. Celebrem l’atorgament de la 

medalla a la Fundació amb motiu dels 30 anys de feina a Sant Pere, Santa Caterina i la 

Ribera. Moltes felicitats i una especial salutació a la seva presidenta, la Llum Delàs –que jo 

ara mateix no l’estic aconseguint veure, no sé si és aquí– que a més és veïna del barri del 

Raval.  

Moltíssims són els àmbits en els que treballeu 12 projectes, sempre posant al centre les 

persones grans, les persones i les famílies amb menys recursos, des de l’acompanyament 

als àpats amb un ambient familiar a persones que es troben soles fins a acompanyar 

processos d’inserció laboral per persones que no tenen papers a través de la bugaderia 

solidària.  

Volem destacar també l’esforç i la feina feta durant la pandèmia, mantenint els serveis 

sempre que es va poder i reobrint-los al més aviat possible, com és el cas del menjador 

social, adaptat a les condicions de confinament, on s’havia de servir els dinars en format de 

pícnic. I amb aquesta ràpida reapertura un cop que les restriccions ho van permetre també.  

Roure treballa per arribar allà on algunes administracions no sempre podem fer-ho. Ho fa 

des de la proximitat, intentant millorar els diferents aspectes del benestar de les persones, 

adaptant-se a la diversitat de situacions personals i sempre orientat a l’acompanyament, a 

millorar l’autonomia de les persones. Per molts anys de treballar en xarxa i comunitari! 

Felicitats.  
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I amb Javier, bueno, ¡Muchas felicitades, Javier! Aprovechamos el 30 aniversario del Raval 

para darte la medalla, pero no solo por tu gran contribución al barrio a través del periódico. 

Llevas mucho más tiempo aquí, siempre reivindicando tu Barakaldo de origen y desde 

siempre defendiendo tus convicciones humanistas. Pero sí, creo que es a través del 

periódico que nos muestras tu orgullo por el barrio, tu voluntad explicar y compartir un barrio 

vivo. Es tu contribución a un relato colectivo diverso y plural de la actualidad del barrio, 

siempre más allá del titular y la búsqueda de la noticia de los medios tradicionales.  

Has creado, con el diario de El Raval, una fuente de agua potable informativa que transmite 

criterio de cara a entender la realidad del barrio, que combate rumores y estereotipos 

delante del ruido informativo. Y lo más importante es creado un diario que está al servicio de 

los que vivimos en el barrio de los que trabajamos y de los que vivimos aquí. Estamos 

convencidas que El Raval es motor de reflexiones y empatía vecinal.  

Y creemos también que, hagas lo que hagas, eres motor de red comunitaria. Lo hemos visto 

con la Taula, con el moviment Raval Viu, pero sobre todo con el último proyecto Prometeus, 

¿no?, que garantiza el acceso a chavales y chavalas a estudios postobligatorios y nos ha 

dado muchas alegrías en estos últimos siete años. Se dice pronto.  

Es uno de los proyectos con los que el equipo de Barcelona en Comú, personalmente Gala, 

Eva y yo misma, nos sentimos muy orgullosas de haber podido ayudar a impulsar. En 

definitiva, para mí, Javier, eres un periodista con alma de editor, que das altavoz y a la cara 

transformadora del barrio, desde la conciencia social, desde la solidaridad y desde una 

visión humanista muy necesaria hoy en día y para los años que vienen.  

Mucha fuerza, te queremos aquí para muchos años más. ¡Felicidades!  

 

El Sr. Alex G. Roman González 

Gràcies, presidenta! Jo seré més breu per felicitar aquestes distincions que reben els 

premiats amb les Medalles d’Honor. En primer lloc a Javier Alegría, l’enhorabona per 

aquesta distinció, que va més enllà de ser el director del mensual El Raval, que fa 30 anys 

que existeix i es publica, i que reconeix, a més a més, una vida dedicada a construir un 

Raval més associatiu, menys estigmatitzat i que mira el futur amb il·lusió. Eskerrik asko, 

Javier. 

I pel que fa a la Fundació Roure, agrair també trenta anys de dedicació de professionals a la 

gent vulnerable del Casc Antic, sobretot pel que fa a l’atenció a la gent gran. Una tasca que 

ha crescut des de la seva implementació i que ha sabut adaptar-se al barri i a una ciutat 

canviant com és Barcelona i Sant Pere, Santa Caterina, la Ribera, el Casc Antic. I a la seva 

directora, la Llum Delàs, per dirigir una entitat imprescindible al barri, al districte i a la ciutat. 

L’enhorabona.  

 

La Sra. Alba Segura i Gomila 

Sí, gràcies, presidenta. Bé, avui aprovem l’entrega de Medalles d’Honor a dos grandíssims 

actius pel nostre districte.  

Per una banda, el Javier Alegría, que aquest any ha celebrat els 30 anys del diari de El 

Raval però que té un llarguíssim recorregut en el nostre barri. Javier és un ravalenc nascut a 
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Barakaldo i, com tots aquells de nord tossut, inconformista i sociòleg del Raval, és un 

exemple de resiliència. Ha lluitat per tirar endavant la publicació, ha lluitat pel programa 

Prometeus, entre moltíssimes altres coses. Malgrat les diverses crisis que ha viscut el diari, 

ell ha seguit endavant. Ell, amb el seu carret, repartint la publicació, fent visites comercials o 

per captar anunciants.  

Sap de primera mà qui viu, qui té un comerç, qui treballa, qui pateix i qui lluita pel barri. I el 

diari sempre els dona veu a tots. Esperem, doncs, gaudir molts més anys del diari, però 

sobretot del seu director. Gaudir de la teva feina és un luxe. Llegir cada mes les vostres 

pàgines és descobrir un barri ple a cada cantonada, un barri de cultures i ple d’històries.  

I, per altra banda, també celebrem l’elecció de premiar a la Fundació Roure, una fundació 

que treballa amb persones grans i famílies per tal de facilitar la màxima autonomia i llibertat. 

Ho fan a Ciutat Vella, però més específicament al barri de Sant Pere, Santa Caterina i la 

Ribera. Una fundació imprescindible als nostres barris, amb una voluntat d’ajuda, escolta i 

acompanyament, que la fa mereixedora d’aquesta medalla i de molts altres reconeixements.  

Tots tenen el focus posat en persones grans o persones que ja necessitaven un 

acompanyament. Tenen una mirada intergeneracional i transversal, des d’intercanvis de 

persones grans i joves, intercanvi d’experiències, vivències, històries, com també a 

persones en situacions vulnerables.  

La seva directora, Llum Delàs, és una grandíssima lluitadora per a les persones amb més 

necessitats, des d’una mirada d’apoderament que, igual que la Fundació, es mereix tots els 

reconeixements que li puguem donar des de l’administració pública i de qualsevol espai.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

En primer lugar, felicitar a Javier, por la faena que has llevado durante estos treinta años. Y 

agradecerte, en estos tiempos de zozobra para el periodismo escrito, que sigas 

manteniéndote al pie del cañón. Es imprescindible siempre tener una variedad de opiniones 

y que todas ellas puedan ayudar a formar una opinión al público general.  

Per una altra banda, la Fundació Roure, doncs agrair-li i encoratjar-li a que continuïn en 

aquesta tasca de lluitar contra la soledat de les persones grans. Esperem que continuï i 

posar-nos a la seva disposició per si cal ajudar en qualsevol cosa.  

 

El regidor 

Sí, intervindré jo. Jo crec que és uns reconeixements que honoren el mateix Consell de 

Districte per sobre de tot, és a dir, honorant el Javier Alegría i la Fundació Roure, crec que 

també ens honorem a nosaltres mateixos.  

El Javier és representant d’una espècie absolutament necessària, que és el que podríem dir 

el periodisme de proximitat. El periodisme a peu de carrer, s’ha dit en alguna de les 

intervencions. El coneixement pam a pam del territori on aquesta premsa es desenvolupa i, 

per tant, doncs, manifestar aquesta satisfacció. Ho ha fet en El Raval i a més és necessari. 

No és un diari del districte, és un diari específicament del Raval, perquè crec que el Raval 

necessita aquesta veu que ens expliqui el dia a dia, el que passa i més des d’una mirada, 

diguem, polièdrica.  
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Jo crec que una de les coses que hem d’agrair aquests dies, agrair una mirada objectiva i 

gens sectària, donant veu a tothom i, evidentment, amb una de les coses que a vegades es 

comparteixen per part dels diferents agents que treballen del barri i a vegades no es 

comparteixen, com ha de ser.  

Vam assistir ara fa unes setmanes a l’acte de celebració del trentè aniversari i podem veure 

la vitalitat que el diari i el mateix Javier. Va fer una intervenció fantàstica explicant la història 

i, sobretot, els projectes de futur que teniu. Seguirem al vostre costat perquè aquesta 

premsa pugui seguir desenvolupant la seva la seva activitat.  

També, per descomptat, a la Fundació Roure, que és també simbolitzada per la seva 

presidenta, per la Llum Delàs, una dona que ha fet una opció de vida. Ha vingut a viure en 

el Raval, viu al carrer de l’Om, però a la vegada també ha projectat la seva acció més enllà 

del Raval. Pensem que una de les activitats més principals que fa les fa precisament en el 

barri de la Ribera.  

És una persona enèrgica, combativa, crítica, com ha de ser, i eternament jove. Jo crec que 

de la Llum Delàs, el que crida més l’atenció és l’esperit viu que manté en qualsevol dels 

moments. La seva tasca és absolutament insubstituïble, com ho és la de moltes entitats que 

avui no podem reconèixer però que també fan una tasca que tots recolzem.  

Per tant, felicitats a tots plegats i esperem trobar-nos el dia que es faci el lliurament 

d’aquestes condecoracions al Saló de Cent de l’Ajuntament.  

La presidenta dona la paraula al senyor Javier Alegría per dos minuts.  

 

El Sr. Javier Alegría 

Bueno, no me he visto en esta en mi vida, como es de imaginar. Es fundamental, lo más 

importante es agradecer lo que considero que es un honor. Ahora, también soy muy 

consciente de que todo lo que se menciona tiene que ver con otras personas con las que he 

colaborado. Es probablemente la virtud que se me reconoce más bien es la de implicar a 

otras personas, así que solo quiero dar las gracias, porque si hablo mucho, es probable que 

os implique en algo a todos los demás. Muchas gracias.  

(Aplaudiments.) 

Com que no hi ha ningú a la sala en nom de la Fundació Roure, la presidenta comunica 

que els faran arribar l’agraïment de tots els grups per la proposta de medalla d’honor.  

 

D) Part d’impuls i control 

 

a) Proposicions / Declaracions de Grup 

  

Del Grup Municipal Barcelona en Comú: 
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1. –  (M2327 D1/13) El plenari del Districte acorda: Que el Consell Plenari del 

Districte de Ciutat Vella elevi a la Ponència de Nomenclàtor la instal·lació d’una 

placa en reconeixement al Doctor José Rizal al carrer Sitges, 3 del barri del 

Raval i, que es torni a instal·lar la placa commemorativa al castell de Montjuïc, 

concretament a la cel·la número 17. Que es reprenguin les convocatòries de la 

taula de memòria democràtica, i que la primera convocatòria es dugui a terme 

durant el segon quadrimestre d’enguany. Se sol·licita còpia per escrit de tota 

aquesta informació.  

 

La presidenta dona pas a la part d’impuls i control, que s’inicia amb les proposicions i 

declaracions de grup. Començant per les proposicions d’acord, dona la paraula al Grup de 

Barcelona en Comú. 

 

El Sr. Joseph Nereus Andal Panapanaan 

Moltes gràcies, presidenta. Bona tarda a tothom. Abans de començar amb la meva 

intervenció, primer de tot volia agrair la participació per part dels membres del consolat filipí, 

que avui han vingut presencialment al plenari i a totes les veïnes i veïns presents a la sala i 

de forma virtual.  

Amb el vostre permís, canvio de llengua per tal de que el meu missatge… per tal de fer 

entendre el meu missatge.  

Con nuestra proposición queremos dar a conocer el papel que tuvo el doctor José Rizal 

instalando una placa de reconocimiento en la calle Sitges, número 3, donde estuvo viviendo 

por un tiempo. Rizal es considerado uno de los héroes por la comunidad filipina. Gracias per 

su valentía de hacer frente y luchar por los derechos y la libertad del pueblo contra el 

Estado colonial e imperialista español, levantando su voz a través de la literatura y el 

activismo político.  

Su paso por nuestra ciudad es una parte importante de la historia que merece ser 

destacada y recordada. Como sabéis, Filipinas fue una de las antiguas colonias españolas 

que duró más de 300 años. Gracias a su movimiento anticolonial, mis antepasados pudieron 

conseguir, después de mucha lucha, nuestra independencia, siendo el 12 de junio el Dia de 

la Independencia de Filipinas.  

Esta iniciativa, impulsada por el Consolado Filipino, el que quiere es conmemorar su legado, 

seguir dando el reconocimiento público que se merece, además de tener otro punto de 

interés histórico y cultural para visitantes y las vecinas de Barcelona. Además de la nueva 

placa, queremos volver a solicitar poner la antigua placa en el Castillo de Montjuïc, celda 

número 17. Esta celda fue otro lugar de relevancia en la vida de Rizal, puesto que es donde 

estuvo encarcelado antes de ser extraditado y fusilado en Filipinas por su ideología.  

Los espacios adecuados para llevar a cabo esas iniciativas son las Taules de memoria del 

districte. Por eso pide al Gobierno que se active la Taula de Memòria Democràtica de Ciutat 

Vella, que no nos consta que se esté convocando durante este mandato. Como decía, la 

mesa es el espacio adecuado para debatir, organizar y llevar a cabo acciones que 

promueven la participación por parte de las vecinas y los vecinos, así como diferentes 
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entidades puedan presentar iniciativas, como la que ahora os exponemos garantizando un 

proceso participativo, abierto y transparente.  

En resumen, nuestra proposición pide elevar a la ponencia del Nomenclàtor la instalación 

de una placa en memoria de José Rizal en la calle Sitges, número 3, volver a colocar la 

placa en la celda número 17 del Castell de Montjuïc y activar les Taules de memòria 

democràtica para seguir trabajando iniciativas como esta.  

 

El Sr. Alex G. Roman González 

Gràcies, presidenta. Avançar que el nostre vot serà favorable. Reconeixem la figura que 

José Rizal representa per la comunitat filipina i la seva història en la lluita per la 

independència de les illes del sud… del sudest asiàtic, del colonialisme espanyol. Una vida 

entregada a l’estudi i el pensament que el van fer arribar a la conclusió que el seu poble 

necessitava poder reconèixer-se en un sentiment nacional per poder arribar a la 

independència.  

La seva mort és, com ja hem vist en d’altres ocasions a Espanya, l’intent de callar la 

voluntat d’un poble escapçant els seus líders amb acusacions falses o mentides, com la que 

van portar el jove Rizal davant l’escamot d’afusellament.  

Voldria acabar simplement la meva intervenció amb uns versos que va escriure estant 

detingut, quan el que es publicaria més endavant, com el poema «Mi último Adiós» i diuen: 

«Mi patria idolatrada, dolor de mis dolores, querida Filipinas, oye el postrer adiós. Ahí te 

dejo todo, mis padres, mis amores. Voy donde no hay esclavos, verdugos ni opresores, 

donde la fe no mata, donde el que reina es Dios. Adiós, padres y hermanos, trozos del alma 

mía, amigos de la infancia en el perdido hogar, dad gracias que descanso del fatigoso día; 

adiós, dulce extranjera, mi amiga, mi alegría, adiós, queridos seres, morir es descansar.» 

Gràcies.  

 

La Sra. Esther Miralles Ripoll 

Gràcies, presidenta. El doctor José Rizal, heroi de la independència de les Filipines, va ser 

empresonat al castell de Montjuïc el 6 d’octubre de 1896. Poc després va ser embarcat i 

traslladat a Manila, on va ser jutjat, condemnat i afusellat per les autoritats espanyoles el 30 

de desembre del mateix any.  

Coincidint amb el 150è aniversari del seu naixement, l’Ajuntament de Barcelona, en un acte 

institucional, va honorar la seva memòria batejant la cel·la 17, on havia estat confinat al 

castell de Montjuïc amb el nom de Sala José Rizal, sala on van col·locar una placa 

commemorativa que explicava la seva biografia. Aquesta sala 17 actualment forma part del 

Centre d’Interpretació del Castell.  

El govern encapçalat per Barcelona en Comú en la passada legislatura va retirar totes les 

plaques que feien referència a persones que havien estat empresonades al castell, en 

aplicació del criteri de la no priorització de cap presoner del castell. Per aquest motiu va ser 

suprimides les plaques que hi havia a les cel·les on va estar empresonat personatges com 

José Rizal, en Francesc Ferrer i Guàrdia o Lluís Companys.  
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Des del nostre grup municipal en Comissió de Presidència, l’any 18 vam instar a restablir la 

placa en memòria de José Rizal, que hi havia a la cel·la número 17, però el comissionat 

Viñes va negar…, es va negar a tornar a posar la placa. I cal dir també que el regidor de 

Memòria Democràtica en aquell moment, Jordi Rabassa, tampoc va fer res el mandat 

passat per restablir-la quan tenia tota la potestat per fer-ho.  

Un altre punt, la petició no ha d’anar adreçada, creiem, a la ponència del Nomenclàtor, que 

només se’n cuida dels noms dels viaris de la ciutat. Qui se’n cuida d’elements de memòria 

de la ciutat com plaques i faristols és la regidoria de Memòria.  

Dit això, nosaltres estem d’acord a retre homenatge a la figura de José Rizal a Montjuïc i al 

carrer de Sitges del barri del Raval i, per tant, a la demanda que fa a la proposició. 

Finalment, també estem d’acord a recuperar les taules de Memòria democràtica. Són una 

eina que han de reparar els greuges, però és una eina col·lectiva que també creiem que 

hauríem de repensar per intentar arribar a més gent de totes les edats i per totes les 

diversitats culturals que són la realitat del nostre districte. Votarem per tot això i igualment a 

favor més. Gràcies. 

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Hola, buenas. Sí, sí. El grupo dels Comunos, dels comuns nos tienen acostumbrados… 

 

La presidenta li demana que s’acosti al micròfon per sentir-lo millor.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Puc començar? S’escolta?  

El grupo de los comuns siempre nos tiene acostumbrados a darnos una versión de la 

historia, un tanto peculiar. Y cuando digo peculiar, siempre se aproxima bastante a su 

interpretación de la historia de su ideología.  

La monarquía hispánica no fue una monarquía colonial, porque una monarquía colonial se 

basa en un modelo que es el anglosajón, que consiste en el reemplazo de una población 

por otra. La monarquía hispánica se basaba en el modelo romano, que es un modelo de 

asimilación. Si nos fijamos bien, ustedes pueden pasar por en cualquier ciudad de América 

Latina, y allí se encontrarán indígenas o… o sucesores de estos indígenas, cosa que no 

encontraría ni en Nueva York, ni en Boston, ni en cualquier ciudad norteamericana.  

Fíjense ustedes en una cosa. José Rizal, su abuelo era chino, su abuela por parte paterna 

era tagala y su madre, Teodora, era española. Ese es el modelo español. El modelo 

español se basaba, de la monarquía hispánica en ir asimilando poblaciones, no en ir 

reemplazándolas. Siempre que estamos hablando de esto, buscamos la confrontación, la 

pelea, tal.  

La monarquía hispánica estuvo durante 375 años en Filipinas. No fueron 375 años de 

luchas, revoluciones…, no, fueron años de colaboración y de desarrollo comercial. El 

famoso mantón de Manila, que muchas de nuestras abuelas llevaron, venía de Filipinas, 
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(veus de protesta) la cerveza San Miguel, que seguro que ustedes la han saboreado, venía 

de Filipinas. (Crits de protesta.) 

 

La presidenta demana calma. 

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Incluso un famoso culé, que fue Alcántara, era de origen filipino, quizás uno de los mejores 

goleadores que tuvo el Futbol Club Barcelona. (Remor de veus.)  

Pero sigamos con esto, es decir, en el castillo de Montjuïc no fue… Fue custodiado. Fue 

detenido dentro del vapor que venía a Barcelona fue custodiado hasta que salió el siguiente 

vapor que se fue a… 

 

La presidenta insisteix en què es respecti el torn del conseller del PP. 

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Gracias. El tema está en que siempre estamos buscando motivos de confrontación, motivos 

de pelea, motivos de alejarnos, cuando realmente las relaciones que ha tenido el pueblo 

español con el pueblo filipino han sido durante muchos años cordiales, buenas y 

provechosas para ambos lados. (Remor de veus.)  

 

Nova interrupció per part del públic.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

La nostra postura serà la d’abstenció.  

 

La Sra. Maria José Arteaga Muñoz 

Gràcies, presidenta. Votarem a favor de la proposta d’instal·lar una placa en reconeixement 

al doctor José Rizal al carrer Sitges.  

Sobre la possibilitat de la placa del Castell de Montjuïc, al no trobar-se geogràficament a 

Ciutat Vella, el govern del districte només pot enviar la proposta l’ICUB i el districte 

corresponent per al seu estudi.  

La lluita pel poble filipí va convertir el doctor Rizal en un símbol de la independència de 

Filipines. Es va convertir en un dels pares de la pàtria i, com tal, només mereix tot el 

reconeixement. Volem aprofitar l’ocasió per estendre una salutació fraternal a tota la 

comunitat filipina, en la qual venim de compartir no fa gaire la festa filipiniana i el 25è 

aniversari de la parròquia de la Immaculada Concepció.  
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El poble filipí és el germà nostre i el agraïm…, i agraïm totalment i amb molta força i molt 

compromís que demostren tota la complicitat que tenen en el nostre districte i a la ciutat. 

Reiterem la felicitació a la comunitat filipina. Gràcies.  

 

La presidenta dona el torn de paraula a una intervenció sol·licitada. 

 

El Sr. Lee Gano Damaguen 

Gràcies, presidenta. El Consolado General de Filipinas en Barcelona se complace y 

enorgullece de prestar su apoyo a los consellers Joseph Andal y Natàlia Martínez en la 

comunidad filipina para la instalación de dos placas separadas para conmemorar la 

presencia del doctor José Rizal en Barcelona, una figura venerada en la historia filipina. 

Esta propuesta no se trata solo de recordar la historia, pero también simboliza una profunda 

conexión entre Cataluña y los ideales que Rizal representaba. Contrario a la creencia 

popular, fue en Barcelona y no en Madrid, donde Rizal puso pie por primera vez en España. 

El 16 de junio de 1882 llegó en Barcelona y residió en la Fonda España. Más tarde se 

trasladó a un apartamento en la calle Sitges, 3.  

Fue aquí, en el corazón de Ciutat Vella, donde Rizal escribe su primer artículo en suelo 

español, El amor patrio, el cual estableció las bases de su carrera literaria y de su defensa. 

La relación de Rizal con su casera de la calle Sitges, la señora Silvestre, es solo una de las 

muchas amistades duraderas entre filipinos y catalanes.  

Para los residentes de Ciutat Vella la instalación de una placa en la calle Sitges sería un 

motivo de inmenso orgullo. Sería un recordatorio conmovedor para los más de 16.000 

filipinos de Barcelona, que la historia de las Filipinas en esta ciudad es larga, rica y digna de 

recuerdo. En el consulado, por mucho que esperamos que nuestra comunidad se integre, 

también queremos que nunca pierdan su identidad filipina y que se sientan orgullosos de 

ella.  

En conclusión, la instalación de una placa en la calle Sitges y el castillo Montjuic sería un 

gesto simbólico que uniera nuestras dos culturas y un tributo apropiado para el doctor José 

Rizal y la amistad duradera entre los filipinos y los catalanes. Muchas gracias.  

 

La presidenta agraeix la intervenció i demana un aplaudiment.  

(Aplaudiment.) 

La presidenta torna a obrir la ronda dels grups, començant per Barcelona en Comú durant 

dos minuts i 47 segons.  

 

El Sr. Joseph Nereus Andal Panapanaan 

Gracias a las palabras del señor Lee Gano y a todos los grupos que han votado a favor de 

la proposición. El mandato pasado modificamos la normativa para evaluar las placas de 

memoria de evaluación en la ponencia de Nomenclàtor. Tanto Esquerra como PSC, por 

favor, revisar bien estos escritos y no se confundan.  
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De nuevo quiero agradecer profundamente al consulado filipino que se haya desplazado 

hoy a nuestro plenari para poder expresar de forma personal su solicitud, donde nos 

comparte la importancia de esta iniciativa. El compromiso con la preservación de memoria 

histórica y cultural de Rizal en Barcelona no solo fortalece los vínculos entre las dos 

comunidades, sino que también enriquecer nuestra cultura al recordar figuras históricas 

relevantes. Reconocer el pasado colonial español es también reconocer la memoria del 

pueblo filipino.  

Barcelona es una ciudad intercultural que acoge varias comunidades y la comunidad filipina 

en nuestra ciudad es significativa y mantener viva la memoria es una de nuestras figuras 

más importantes que refuerza el sentimiento de pertenencia y respeto hacia su historia y 

cultura. Quiero continuar recordando que hoy en día estamos viviendo un genocidio 

perpetrado por Israel contra la población palestina, mismo genocidio que sufrieron mis 

antepasados el día que fuimos invadidos por el Estado español. (Aplaudiments.)  

Porque la memoria histórica es un pilar fundamental en la construcción de una sociedad 

consciente y respetuosa con su pasado y hoy, con la aprobación de nuestra propuesta, 

Barcelona, de nuevo, se convierte en una ciudad más inclusiva, diversa, respetuosa y 

consciente de su rica historia.  

Para finalizar lamento, porque estaba previsto que familiares mismos de José Rizal 

estuviesen presentes en la sala, pero por el tema aforo no han podido acudir. Quiero 

extender mi gratitud a la comunidad filipina, al consulado y a los familiares directos de Rizal 

por haber estado aquí. Gracias.  

 

S’aprova la proposició del grup de Barcelona en Comú, amb els vots favorables del 

Barcelona en Comú, del grup de Junts per Catalunya, del grup d’Esquerra Republicana i del 

grup del PSC i amb l’abstenció del Partit Popular.  

La presidenta dona les gràcies a la comunitat per ser a la sessió i demana que traslladin la 

proposta als familiars, de qui lamenta que no hagin pogut assistir.  

 

Del Grup Municipal Junts per Catalunya: 

  

2. –  (M2327 D1/22) Es faci una revisió dels tràmits i procediments per 

aconseguir la seva simplificació per a agilitzar la tramitació, execució i 

justificació de les subvencions. Es posi a disposició de les entitats d’un servei 

d’assessorament i suport que els ajudi a la tramitació i pugui fer una revisió de 

la documentació abans de la seva presentació per aconseguir un procediment 

més àgil. Que la tramitació interna al districte s’agilitzi per a adjudicar les 

subvencions i el seu pagament el més aviat possible, evitant els problemes de 

tresoreria que sovint tenen les entitats. 

 

La presidenta dona la paraula al grup de Junts per Catalunya per exposar la següent 

proposició d’acord.  
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El Sr. Alfons Molons Antius 

Moltes gràcies, presidenta. Les entitats de Ciutat Vella fan una gran tasca pel districte. El 

principal suport d’aquestes entitats és el voluntariat, que no necessàriament han de ser 

advocats o experts fiscals. Els tràmits per demanar, executar i justificar les subvencions que 

dona el districte són complexes i feixugues. Sovint el tràmit s’allarga i les entitats no saben 

quin finançament tindran, afegint que el pagament de les subvencions per part de 

l’Ajuntament es fa tard. Les entitats han d’avançar els imports.  

Hi ha legislació que ho limita. Els funcionaris que han de fiscalitzar han de complir aquesta 

legislació i normatives, però a voltes poder és voler. En conec bé el tema i explico una 

experiència personal per demostrar que es pot millorar i facilitar. Just estrenar-me com a 

tinent d’alcalde de Participació a Arenys d’Amunt em va caure a sobre haver d’aplicar la Llei 

de subvencions 38/2003, de subvencions. Un drama per a les entitats. És una llei pensada 

per a grans corporacions, fruit d’una mala transposició que l’Estat espanyol va fer d’una 

directiva europea, anomenada directiva del Gui, segurament saben per què.  

La primera aplicació van ser papers impresos, còpies i un seguit de burocràcia i de 

despropòsits. L’any següent es va poder aconseguir, amb el treball de la Intervenció 

municipal, reduir a més de la meitat impresos i a no demanar documentació que 

l’Ajuntament tenia o podia aconseguir. Fins i tot em vaig desplaçar a Madrid per reunir-me 

amb un diputat, el llavors diputat Carles Campuzano, al Congrés, que estava a la 

subcomissió que estava treballant l’aplicació de la normativa. No ens en vam sortir. La 

burocràcia de la Villa y Corte van guanyar i gairebé res va millorar la normativa que es va 

publicar el 2004.  

No obstant, hem de poder seguir simplificant i facilitant i sobretot, donar suport a les entitats, 

posar recursos municipals a ajudar-les a aquest tràmit, veure les entitats com a 

col·laboradores i no com a sospitoses.  

Torno a repetir: La normativa i la legislació és la que és, però hi ha camí per simplificar. Per 

això demanem: U, que es faci una revisió dels tràmits i procediments per aconseguir la seva 

simplificació per agilitzar la tramitació, execució i justificació de les subvencions. Es posi a 

disposició de les entitats d’un servei d’assessorament i suport que els ajudi a la tramitació i 

pugui fer una revisió de la documentació abans de la seva presentació per aconseguir un 

procediment més àgil. Tres, que la tramitació interna del districte s’agilitzi per adjudicar les 

subvencions i el seu pagament al més aviat possible, evitant els problemes de tresoreria 

que sovint tenen les entitats.  

I acabo donant les gràcies a les entitats i al voluntariat per la seva gran tasca que fan el 

districte. Gràcies.  

 

El Sr. David Pequeño Gutiérrez 

Gràcies, presidenta. Bé, crec que tots els grups polítics aquí presents, molt conscients de la 

feina que desenvolupen les associacions del nostre districte. La seva és una activitat 

d’interès públic que l’administració té l’obligació de fomentar a través de la promoció, la 

col·laboració i el finançament.  
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També és cert que les normes, com deia el conseller, reguladores de subvencions, 

estableixen mecanismes molt pautats amb relació al funcionament de les convocatòries, la 

transparència, la justificació dels fons públics. No és senzill trobar mecanismes legals, però 

s’ha d’intentar. Entre altres motius perquè no es pot tractar igual una entitat petita que una 

gran.  

Aquesta és una demanda recurrent per part de totes les associacions i la obligació dels 

governants és escoltar i donar solucions. I bé, ja s’han plantejat algunes. Nosaltres hi 

insistirem, també. És necessari millorar la comunicació interadministracions per reduir el 

nombre de documents oficials que es demanen, moltes vegades que ja estan en possessió 

de la mateixa administració.  

S’han d’augmentar els recursos tècnics i humans pel procés de valoració de les 

convocatòries. Els tècnics de la casa, d’aquest districte, poden dir molt al respecte i del 

temps que han de dedicar i els recursos que tenen per fer-ho. Tot el temps que dediquen les 

entitats a les sol·licituds i justificacions és temps que no poden dedicar al desenvolupament 

dels seus objectius i de les accions d’interès general que volen portar a terme. És per tot 

això que considerem que és necessària aquesta revisió.  

Escoltin les entitats, a les persones que dediquen el seu temps per construir una ciutat millor 

i que volen contribuir amb la seva expertesa a millorar el sistema de sol·licitud de 

subvencions i de justificacions. Perquè necessitem un teixit associatiu fort, perquè 

necessitem fomentar la participació ciutadana i això passa també perquè puguin dedicar 

més temps a la seva activitat i menys a procediments administratius. Gràcies.  

 

La Sra. Esther Miralles Ripoll 

Sempre ens hem manifestat a favor de l’eliminació de la burocràcia administrativa. En altres 

paraules, pensem que tot estudi per tal d’incrementar l’eficiència en el sector públic és 

benvingut. Des del sector públic cal anar en dues direccions per tal de facilitar la tasca a 

l’activitat econòmica en general i en particular de les associacions i, sobretot, de les entitats 

de caire social que sol·liciten una subvenció.  

La primera és treballar intensament per simplificar la burocràcia administrativa. I la segona 

és millorar l’atenció personalitzada d’aquelles entitats que ho sol·licitin. I tot això també sol 

passar per l’agilització dels tràmits en cinc paràmetres: ampliació de dies i hores per fer el 

tràmit; facilitar la realització del tràmit online; reducció de tràmits administratius associats al 

tràmit inicial; reducció de la documentació a adjuntar per fer el tràmit; reducció en el termini 

de resposta per part de l’Ajuntament; i molt important, finalment el pagament puntual de les 

subvencions aprovades.  

Qualsevol endarreriment pot comprometre greument la seva viabilitat en quant als seus 

treballadors i els seus llocs de treball i en quant al servei i projecte que donen i que és tan 

necessari per als ciutadans i ciutadanes del nostre districte. Recordem un cas com el del 

Gimnàs Sant Pau.  

No podem votar una altra cosa que a favor.  

 

 



Districte de Ciutat Vella 

 
 

 

44 
 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Nosaltres també considerarem el votar a favor de la vostra proposició. Creiem que sempre, 

el reduir la burocràcia, el papeleo, les feines duplicades que es fa la relació amb 

l’administració molt feixuga és sempre alguna bona notícia.  

Ara bé, sempre tenim que manti… pensar que estem parlant de diners públics i la 

transparència, el principi d’igualtat, la facilitat per arribar a l’administració no pot estar mai en 

contradicció en que siguem molt respectuosos i molt curosos amb els diners públics.  

 

La Sra. Sonia Beltrán Dey 

Gràcies, presidenta. Nosaltres votarem a favor. Votarem a favor per dos motius. Primer, 

perquè parlen d’entitats i sí que creiem que s’ha de facilitar d’alguna manera la vida a les 

entitats, perquè puguin demanar tot el que requereixen i l’ajuda i les subvencions que siguin 

possibles.  

I, en aquest sentit, hem potenciat unes iniciatives que, repeteixo, qualsevol proposta en 

base a millorar els tràmits de les entitats o associacions, serà ben rebuda i treballada per 

nosaltres. Però en aquest context, el Govern ha impulsat algunes millores com la millora de 

l’Oficina Virtual de Tràmits i l’entrada en funcionament d’e-llicències i, per tant, l’agilització 

de la gestió amb llicències que tenen que veure amb les obres o les activitats.  

D’altra banda, el consistori de la ciutat va votar a favor d’una comissió d’estudi sobre la 

simplificació i agilitat administrativa, que serà un espai on abordar també totes aquestes 

qüestions que avui es plantegen. Repeteixo, tot servei d’assessorament serà estudiat 

perquè sí creiem que és important i que el dret a una bona administració és bàsic no només 

per a les entitats, sinó també per als ciutadans. Repeteixo, votem a favor.  

 

La presidenta torna a donar la paraula al grup proposant.  

 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Gràcies, presidenta. Agrair a tots els grups que doneu suport a aquesta iniciativa. Cap al 

govern, s’ha avançat molt i amb moltes coses fetes, però ens cal fer un pas més perquè 

malgrat hem avançat, les entitats encara no perceben que això els hi sigui fàcil. Per tant, 

hem de fer aquest petit pas.  

I al portaveu del Partit Popular, evidentment la transparència és primer, però que el llegir no 

ens faci fer l’escriure. Més papers i més papers, a vegades no donen més transparència, si 

no en poden donar menys, no? Per tant, anem a demanar allò que faci falta i que es pugui 

ser més àgil. I torno a agrair la tasca de les entitats del voluntariat. Gràcies.  

S’aprova la proposició d’acord per unanimitat de tots els grups.  
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Del Grup Municipal Esquerra Republicana: 

  

3. – (M2327 D1/19) Que el govern de districte, juntament amb el veïnat 

mitjançant un procés participatiu, responent a les seves demandes, i tenint en 

compte la necessitat d’ampliar les zones de joc, repensi l’ús de la plaça, per 

afavorir i diversificar el joc esportiu dels nens i nenes amb perspectiva de 

gènere per tal que l’ús actual d’una possibilitat d’aplicar serveis de 

dinamització i així vetllar pel bon funcionament de joc. 

 

La presidenta dona la paraula al grup d’Esquerra Republicana per exposar la tercera 

proposició d’acord.  

 

La Sra. Alba Segura i Gomila 

Gràcies, presidenta. Bé, Ciutat Vella és un dels districtes amb més concentració de gent i 

alhora un dels barris amb menys espai públic i l’espai públic que tenim sovint no s’adequa a 

les necessitats dels nostres veïns i veïnes, i més especialment als nostres veïns més petits, 

els infants i els adolescents.  

Avui parlem d’una plaça en concret, la plaça de Poeta Boscà o popularment anomenada La 

Repla. Aquesta és una plaça… Aquesta plaça és un exemple del que parlem quan parlem 

d’una plaça dura. Hi ha més ciment que espais infantils, hi ha més terrasses que espais 

infantils i l’espai que hi ha queda petit. L’espai infantil que hi ha queda molt petit. Les taules 

de ping-pong no sempre s’utilitzen com a taules de ping-pong i hi ha infants que per les 

tardes juguen a futbol contra un quiosc, perquè no tenen el mobiliari necessari per poder 

jugar.  

Crec que caldria repensar aquesta plaça i fer-ho conjuntament amb els veïns i les veïnes, 

sobretot amb aquells més petits que fan ús d’aquesta plaça. La veritat sigui dita, celebrem la 

finalització dels jocs infantils com els del Pou de la Figuera, que la veritat és que ha fet que 

canviïn les dinàmiques que s’hi donaven, o a la Plaça Castella, que tot i que ha sigut una 

petita intervenció i que cal anar més enllà, ja està acabada. O massificacions com el carrer 

Sant Antoni Abat o l’inici de les obres de la plaça Caramelles.  

Cal guanyar espai públic pel veïnat. Calen més zones de joc infantil, inclusives i pensades 

conjuntament amb tots aquells que fan ús de l’espai. Cal, doncs, que continuem treballant 

per garantir que els nostres infants tenen espais on jugar, socialitzar i que siguin adequats a 

les necessitats. Sovint fem els dissenys pensant en el que voldríem nosaltres, els adults, i 

que no fem el mateix tipus d’ús que els infants. Doncs ara cal canviar aquesta mirada i 

canviar el paradigma, baixar el carrer i saber què volen els infants per les seves places.  

Per això, avui els demanem que facin aquest procés d’escolta amb el veïnat i els infants de 

la Barceloneta i que es repensi la plaça de La Repla perquè es converteixi en un espai més 

amable on potenciar de manera endreçada els usos que actualment se li donen, 

augmentant zones de joc per garantir els espais per als infants, posant especial èmfasi a 

l’esport com a eina de cohesió social, salut mental i salut comunitària i tenint en compte la 

perspectiva de gènere, per tal que els nens i nenes puguin gaudir de l’espai en igualtat.  
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El Sr. David Pequeño Gutiérrez 

En primer lloc, vull agrair al grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya la 

proposició per adequar l’espai de la plaça Poeta Boscà, també coneguda com La Repla, per 

consolidar i enriquir el joc esportiu infantil. També agrair-vos l’acceptació de la transacció 

proposada, ja que creiem que reforça els objectius inicials establerts. I finalment, us agraïm 

també el reconeixement a la feina feta pel casal, o sigui pel casal no, pels infants en el Pou 

de la Figuera i la plaça Castella.  

A Barcelona en Comú vam incloure al nostre programa l’elaboració d’un pla d’acció per La 

Repla, centrat al voltants de la plaça Poeta Boscà. Tot i que aquest pla era més ambiciós, 

creiem que adequar i ordenar l’espai per a fomentar el joc esportiu infantil és un primer pas 

encertat. Aquesta millora hauria de poder satisfer les necessitats dels infants i de la resta 

del veïnat, ordenar i equilibrar els diferents usos de l’espai, eliminar la sobreocupació de les 

terrasses adjacents a la zona de joc i facilitar un espai d’esbarjo més inclusiu i amb 

perspectiva de gènere.  

Actualment, diversos grups de nens i nenes d’entre sis i catorze anys fan ús d’aquest espai 

de la plaça en diferents moments, especialment a les tardes per jugar a pilota. Les seves 

famílies tenen la tranquil·litat de disposar d’un lloc cèntric al costat del mercat i amb bancs 

des d’on poden observar els seus infants mentre gaudeixen del joc i de l’esport. Ara bé, 

aquesta emblemàtica plaça també és punt de trobada i espai de pas habitual per diversos 

col·lectius del barri: gent gran, pares i mares amb nens petits i cotxets, usuaris del mercat 

de la Barceloneta, entre d’altres. Per aquesta raó, qualsevol adequació ha de permetre el 

flux còmode de tots els usuaris, respectant els veïns i comerços propers i que puguin sentir-

se molestos pel joc de pilota actual.  

És important que el possible nou mobiliari i la pintura esportiva no desplacin els nens i 

nenes a qui va dirigit aquest espai. Adaptacions incorrectes podrien incrementar l’edat de 

l’ús dels usuaris i atraure a adolescents i adults, expulsant els nens i nenes objectiu 

d’aquesta proposició. Tanmateix, s’hauria de vetllar per diversificar el joc, no relegar les 

nenes de l’espai i facilitar la seva inclusió.  

Finalment, i per assegurar la dinàmica positiva del nou espai, apostem que aquesta vingui 

acompanyada d’un servei de dinamitzadors que vetllin pels objectius de la proposta, el joc 

inclusiu i la prevenció de possibles conflictes. Des de Barcelona en Comú apostem 

fermament per la necessitat de garantir el dret al joc de la infància i creiem que impulsar un 

procés participatiu per repensar la plaça amb la comunitat veïnal, que tingui en compte la 

convivència dels diferents agents, fomentant i diversificant el joc esportiu amb perspectiva 

de gènere i facilitant un equilibri d’usos és la manera idònia de fer-ho. I, per tant, votarem a 

favor.  

 

La Sra. Muriel G. Sánchez Guy 

Sí, bon dia. Doncs em sembla… ens sembla realment una bona proposició. Tot el que sigui 

ampliar l’espai jugable a Ciutat Vella i substituir els espais asfaltats reflectors de calor és 

benvingut.  
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Apreciem també la transacció feta amb Barcelona en Comú respecte a les porteries de 

futbol, que a nosaltres també ens semblaven poc inclusives respecte a les perspectiva de 

gènere. Felicitats. Estem d’acord.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

A mi, la iniciativa aquesta de recuperar… Sí, a mi aquesta, la iniciativa aquesta de recuperar 

La Repla me sembla una bona iniciativa. Jo crec recordar en la meva infantesa que llavors 

existia una plaça dura on hi havia dos porteries i tots els nens jugaven a futbol, bàsquet, es 

patinava sobre rodes i una sèrie de coses, no? A més a més, allò es va convertir en un punt 

de trobada del barri, perquè quan acabaves el col·le tothom anava allà a berenar i en aquell 

espai es jugava a… era un espai interrelacional, inclús al comerç al voltant va aflorar, va 

estar creixent constantment.  

En aquella mateixa Repla es feien una sèrie d’activitats, com van ser les 24 hores de futbol 

o un torneig de handbol, que va haver hi moments en que era inclús difícil poder accedir per 

veure el parc per la gran quantitat de gent i de veïns del barri que anaven a participar. Em 

sembla que hi ha una revista que es diu Essència Barceloneta, que va treure un número 

especial parlant de La Repla i crec que van tindre que fer diverses edicions pel gran 

sentiment que té molts veïns i veïnes sobre aquest mateix espai, amb la qual cosa a mi em 

sembla que recuperar-la i que deixar aquesta esplanada que ara mateix no té cap sentit, 

inclús a l’estiu passejar per allà és bastant incòmode, seria una gran iniciativa, amb això 

votarem a favor.  

 

El Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Hola, bona nit a tothom. Com a partit de govern, defensem una ciutat amb estructures 

adequades a les necessitats dels veïns. Creiem amb un urbanisme de millora de l’espai 

públic i també, i que tingui en compte les propostes ciutadanes. Sempre vetllarem pel 

respecte i la convivència de totes.  

Com a govern estem treballant amb els espais de jocs infantils, tant del Pou de la Figuera 

com les millores de la plaça Caramelles i la plaça Vicens Martí Reis i la plaça Martí Castells 

i el parc de La Catalana també. Dins del marc Estratègic d’Esports del Districte de Ciutat 

Vella, tenim pensat la millora del pavelló de la Maquinista, entre altres espais. Inclourem 

també, com no pot ser d’una altra manera, a La Repla dintre d’aquest pla estratègic i ho 

treballarem amb els veïns i veïnes i amb l’imaginari també del Consell d’Esports de Ciutat 

Vella.  

És una reivindicació del barri i per tant, l’atendrem i intentarem donar-li solució. Votem a 

favor.  

 

La Sra. Alba Segura i Gomila 

Perdona, que abans no me n’he recordat d’agrair la transacció i els vots favorables de tots 

els grups. I esperem que aquest espai es converteixi realment en un espai per als infants 

del barri.  
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El Sr. David Pequeño Gutiérrez 

També, per agrair als diferents grups el suport que han donat a la proposta.  

 

La Sra. Muriel G. Sánchez Guy 

Sí, simplement m’havia oblidat de dir que votem a favor, òbviament.  

 

El Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Re, agrair la proposició i treballarem per això, ja que com també ha dit el del Partit Popular, 

tenim un gran record de les 24 hores de futbol que fèiem a La Repla, entre d’altres, i per 

això intentarem fer-ho possible.  

S’aprova per unanimitat la proposició d’acord que formula el grup d’Esquerra Republicana. 

 

Del Grup Municipal Partit Popular: 

  

4. –  (M2327 D1/18) Instem al Govern del districte a convocar el Consell de 

Seguretat del Districte, amb representació de tots els partits polítics, les forces 

i cossos de seguretat de la ciutat (Mossos d’Esquadra i Guardia Urbana de 

Barcelona), els tècnics professionals en la matèria i les organitzacions de 

seguretat del districte , per avaluar la situació d’inseguretat del Districte i 

trobar millores per aquest. 

 

La presidenta dona la paraula al Grup Popular per exposar la seva proposició d’acord.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Sí. La nostra proposició, des que la vam presentar a dia d’avui, han millorat les dades, amb 

la qual cosa, el primer és felicitar els cossos i forces de seguretat de l’Estat per aquest 

esforç que han fet en reduir la criminalitat. Però bé, això és un pas però tenir que continuar 

avançant. Ens sembla que hem reduït a algú el que seria el tema dels furts i el tema dels 

robatoris amb intimidació. Però no deixem de veure que encara tenim 19.000 furts que s’han 

portat i 2.800 robaments amb intimidació.  

El preocupant, les violacions, que han crescut disparadament, i també el número 

d’assassinats que ha decrescut molt… molt… només amb una persona. Continuem amb la 

tasca i continuem endavant. Encara ens sembla que es produeixen 495 delictes cada dia a 

la nostra ciutat, és a dir, que encara tenim camí per recórrer, però bé encoratgem-nos i 

veiem que hem fet una bona tasca.  

Nosaltres, què volem en la nostra proposició? Doncs instar el govern a reunir-nos tots 

plegats, també amb tots els partits polítics i també amb les representants de la Guàrdia 



Districte de Ciutat Vella 

 
 

 

49 
 

Urbana i dels Mossos d’Esquadra per veure com podem millorar encara més el que seria la 

seguretat dels nostres conciutadans.  

 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Bé, avui, senyor López, en el seu discurs ha moderat el seu to, però no era així quan va 

presentar vostè la proposició. Jo, des del nostre grup, li demanarem que moderi el to de les 

seves intervencions. Aquesta és una reclamació recurrent cap al seu grup, no només des 

dels comuns, sinó des d’altres grups en altres districtes, com per exemple ahir el conseller 

de Junts a Gràcia i que em consta que és un dels motius pels quals el PSC, també Esquerra 

i jo he estat en diàleg també amb el PSC i amb Esquerra, s’han treballat per intentar 

aconseguir algunes transaccions, algunes de les quals han aconseguit d’altres, no.  

Serà molt difícil que si vostè no modera el to de les seves propostes en aquest sentit, li 

votem a favor. I jo entenc que vostè porta aquí les propostes per tal que tirin endavant i no 

per fer política ficció alarmista.  

Llavors, nosaltres sabem que la seguretat és una preocupació dels veïns i veïnes del 

districte i del conjunt de la ciutat. I ho sabem i ha sigut una prioritat en els nostres mandats. 

Hem ampliat la plantilla de la Guàrdia Urbana, hem aconseguit no compartir intendent amb 

Sant Martí per millorar els recursos. Hem aconseguit obrir un segon jutjat de judicis ràpids i 

hem obert una nova comissaria al Raval.  

El nostre compromís es concreta també amb accions com la implementació del Pla Director 

de la Guàrdia Urbana, la creació de la policia de barri per apropar la ciutadania a la 

seguretat, l’impuls de la formació especialitzada per als agents i la millora constant dels 

procediments per garantir la confiança ciutadana. Vostè promou i porta una proposta 

genèrica. El seu grup l’ha replicat a diversos districtes. Ens toca també debatre-ho aquí.  

Estem a favor que es convoqui d’una vegada el flamant Consell de Seguretat, que ens hem 

cansat de reclamar que no s’havien de perdre les taules de seguretat dels quatre barris, tant 

en juntes de portaveus com en aquest mateix plenari. Però el Govern no ha tingut a bé 

portar endavant les convocatòries durant aquest mandat.  

Ara bé, tenim un calendari d’òrgans, que aprofito per reclamar que es faci públic i que 

s’actualitzi a la web del districte com cal, perquè si no, també es dificulta la participació de 

les veïnes. I tot i que el PSC va tard, ja tenim una data per al Consell, que serà el pròxim 12 

de juny. Li demanaríem que no utilitzi la seguretat com una arma llancívola per fer política 

d’ara endavant.  

 

El Sr. Alex G. Roman González 

Gràcies, presidenta. Dir que estem a favor del que demana el Partit Popular en aquesta 

transacció que se’ns fet arribat. El Consell de Seguretat ha de reunir-se el proper 12 de 

juny, com ha dit la portaveu dels comuns, que esperem aquesta sessió amb ganes per 

veure el funcionament del mateix i de quina manera podem treballar des d’un espai més per 

garantir la seguretat i la convivència al districte. És per això que votarem a favor.  
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La Sra. Alba Segura i Gomila 

Sí, bé nosaltres, quant a la proposició actual, ens abstindrem, ja que com bé ja s’ha dit, el 

Consell està programat pel dia 12 de juny a les sis i mitja i per tant la demanda ja està 

resposta. Però tot i així no em vull quedar amb les ganes de comentar-li un seguit de 

qüestions generals, però que fan referència tant a la seva justificació de la proposició com el 

text inicial que portava el seu grup, que, com ha dit la consellera dels comuns, ha tingut un 

to realment esperpèntic. I considero que els discursos de dretes s’ha travat.  

En aquesta iniciativa, s’estaven barrejant temes importants perquè no es poden tractar de 

forma barrejada. Cada tema és suficientment específic i important com per portar una 

proposició que sembla semblava més una macedònia que una proposició coherent. No 

només això, sinó que si desgranem les dades, justificacions que ha donat a l’anterior text o 

les demandes que feia, podem veure diferents qüestions per les quals hauríem votat en 

contra.  

El problema de seguretat que tenim no només passa per augmentar la policia, perquè la 

policia no és la solució al problema social, que sovint és el principal causant de delictes. 

Clar que cal augmentar la presència, però també cal augmentar els recursos socials per tal 

de poder acompanyar les persones que sovint es veuen abocades a la delinqüència, i no 

des d’una mirada ni paternalista ni assistencialista, des d’una mirada de corresponsabilitat 

entre l’individu i les administracions. El que no podem fer és anar deixant a les persones al 

carrer sense cap recurs, perquè l’opció fàcil clar que sí serà delinquir.  

Cal, doncs, acompanyament. Calen més recursos, reforçar els vincles i generar sortides i 

oportunitats per a aquestes persones i perquè puguin sortir de la situació en la que estan. 

Tinc la sensació que per la dreta i l’extrema dreta la delinqüència només es combat a cops i 

amb policia. Doncs deixi’m dir-los que van equivocat.  

En quant a les violacions, moltes d’aquestes es produeixen en espais tancats i, per tant, per 

moltes patrulles que hi posis, no se solucionarà el problema. No només això, sinó que 

potser el que cal fer és pedagogia. Una violació no només és la penetració. Posant aquesta 

coletilla, l’únic que fan és menysprear aquelles víctimes de violació. Una de les principals 

solucions és l’educació i la pedagogia, i acabar amb aquells discursos majoritàriament 

proclamats per partits polítics com el seu o el de Vox de la dreta i l’extrema dreta, on es 

minimitza el problema de la violència masclista, on es minimitza i banalitza les violacions i 

les violències que patim les dones. Així que li demano més respecte cap a les víctimes de 

violació, independentment si les han penetrat o no. Perquè tot allò que es faci en contra la 

voluntat d’una dona és una violació.  

I, per últim, també m’agradaria que s’informés perquè ja existeix un servei municipal d’ajuda 

a les víctimes de violència masclista, que no es distingeixen entre la penetració o no, i que 

acullen a totes les víctimes de violència masclista. Se li diu SARA, se li diu PIAD, se li diu 

CUEs, se li diuen els Mossos i la Guàrdia Urbana, que ja tenen serveis específics per 

aquest tipus de violències. Per tant, el que hauria de fer és deixar-nos a nosaltres parlar del 

que sabem de la violència masclista i deixar els seus discursos d’odi i excloents per a uns 

altres moments. (Aplaudiments.) 
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El regidor  

Bé, desenvolupar bones polítiques de seguretat a Ciutat Vella és una de les prioritats 

d’aquest govern. I per fer-ho, entre altres actuacions, hem volgut reforçar l’espai 

d’interlocució entre els agents socials i econòmics, les entitats socials també, i el conjunt 

dels agents que operen en el territori amb els cossos de seguretat i prevenció i amb els 

tècnics, serveis tècnics del districte, creant aquest nou Consell de Seguretat, Prevenció i 

Convivència.  

En el passat plenari es van aprovar els estatuts del nou Consell i el dia 12 de juny es 

celebrarà la primera reunió. Per tant, la primera part de la seva proposició té resposta 

afirmativa: Sí, el Consell de Seguretat és un dia properament, el 12 de juny per la tarda. I la 

setmana vinent rebran tots vostès la convocatòria.  

Treballar per la millora de la seguretat requereix d’una feina constant de no abaixar mai la 

guàrdia. Ja saben que les principals problemàtiques són la multirreincidència, el narcotràfic i 

les ocupacions delictives. Per combatre aquestes dos faccions hi estem posant els recursos 

policials necessaris, però també estem treballant a nivell polític exigint disposar de més 

eines legals i judicials.  

Les dades del balanç de la criminalitat del Ministeri d’Interior ens serveixen d’indicador tant 

de la feina que s’està fent com de quines han de ser les prioritats que no hem de perdre de 

vista. La feina policial contra els furts, que és el principal delicte en termes numèrics, té 

resultats en una disminució del 15 per cent, però no ho solucionarem si no hi ha una 

reforma del Codi Penal i sigui una adequació del poder judicial per jutjar més i més 

ràpidament els multirreincidència.  

El combat contra la violència masclista, una pandèmia que no cessa i contra la que tots 

estem compromeses i compromesos, necessita tot el nostre suport i tots els mitjans 

possibles, tal i com malauradament ens indiquen les dades, amb un increment del 20 per 

cent.  

Aquests són els temes que es tractaran al Consell. Són temes que ens preocupen i ens 

ocupen. Li agraeixo que hagi acceptat la transacció que li hem proposat. Compartim la 

importància del paper del Consell i la necessitat de que es posi en marxa per poder tractar 

totes aquestes temes fonamentals per la seguretat i la convivència a Ciutat Vella.  

 

La presidenta dona pas a les intervencions registrades en aquest punt, per dos minuts 

cadascuna. 

 

El Sr Jesús Gálves Escutia 

Señoras, señores. Buenas tardes. ¿Qué iba a decir? Tengo 71 años, estoy divorciado. Mi ex 

entró en ictus hace unos años, tres años por ahí, más o menos. Después de estar 

hospitalizada tres meses, volvió a casa y es o la residencia o yo. Total, que volví a casa y 

estoy cuidando de ella. 

Entonces, 40 años viviendo en el mismo piso, contrato indefinido. (Veus del públic.) 

Pitote, pel barri Pitote, si coneixeu el barri, pregunteu per mi.  
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(Veus del públic.) 

 

La presidenta confirma amb l’intervinent que està en el punt correcte per exposar la seva 

qüestió i li demana que s’ajusti al tema. 

 

El Sr Jesús Gálves Escutia 

Volia parlar de la injustícia que han fet, res més. I les que estan fent, que no és jo sol. Ja 

està?  

Però bé, la qüestió és que, ja t’ho dic, després de 40 anys en contracte indefinit, ojo, el 

propietari fa 4 anys que ens estan buscant la volta. Jo m’he gastat calers en advocats, ella 

també en… Ja no sé ja ni què dir, en fi, m’he quedat paralitzat.  

La qüestió és aquesta, que ens han fotut fora. El dia 17 va haver un desahuci, amb totes les 

forces armades, semblava el Vietnam. La gent va prendre mal. En fi, i estem al carrer, al 

carrer. Estem amb un quart de casa així, d’entrada, perquè mira, nos han deixat uns amics i 

tal i nos han deixat el pis d’ells viure, però no està en condicions ni cosa d’aquesta.  

Els serveis socials se desentenen de tot, també. I aleshores jo no más a veure que és el 

que vosaltres podeu fer en aquest cas i amb un altre que vindran, perquè està el barri, ja 

t’ho dic, algo exagerat.  

(Crits del públic.) 

 

La presidenta diu que se li ha acabat el temps.  

 

El Sr. Jesús Gálves Escutia 

Quaranta anys, sempre pagant. Sempre, ni una vegada, 75 per cent d’invalidesa. (Crits del 

públic.)  

 

La presidenta intenta posar ordre.  

 

El Sr. Jesús Gálves Escutia 

Jo l’únic que demano és que a part de mi, que aturin els desahucis d’aquesta manera, que 

no pot ser. Hi ha gent que està vulnerable al barri i no fan res. Van al carrer i ala! Pisos 

turístics, contracte indefinit i el que sigui. Ojo, fa 40 anys.  

 

La presidenta insisteix en seguir el funcionament de la sessió. (Crits del públic.) La 

presidenta explica com funciona el mecanisme: l’intervinent ha tingut el seu torn de paraula 

perquè estava registrada la seva petició i els grups podran respondre o no. Agraeix la 

intervenció i li assegura que queda recollida.  

A continuació, passa la paraula a la següent intervenció d’aquesta proposició. 
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El Sr. Adrià Cabanillas Montferrer 

Primer de tot, molt ràpidament m’agradaria exigir a la presidenta de mesa en funcions que 

revisés els protocols d’accés, perquè hi ha 50 persones fora i de les 75 que se suposa que 

han de garantir i hi ha 20 que estan ocupats per secretes, vale? 

Procedeixo. Jo parlaré en nom dels sindicats d’habitatge de Ciutat Vella. Vaig llegir un 

fragment de les declaracions que vostè, senyor Batlle, va donar l’altre dia arrel del 

desnonament de la Tancada i sobre la seguretat al barri. Són espais que han estat ocupats 

per gent molt vulnerable. Per tant, aquesta és una operació també de dignificació de les 

condicions de vida d’aquestes persones que de cap de les maneres, de cap de les maneres, 

podien continuar vivint en això per raons de la mateixa seguretat física d’ells mateixos.  

Senyor Batlle, com pot parlar de dignificació i de seguretat quan sap perfectament que 

aquestes 35 persones estan vivint als carrers del Raval, ara mateix? Què té de segur i de 

digne viure al carrer? Les 35 persones que van quedar al carrer dijous passat no són un fet 

aïllat a Barcelona. A la Barcelona governada pel partit suposadament socialista de 

Catalunya, hi ha entre 15 i 20 desnonaments diaris, repeteixo, diaris.  

Llavors li pregunto: Quina classe de seguretat és la que pregoneu? La seguretat de qui? I li 

diré jo: l’única seguretat que li importa és la seguretat dels turistes i dels rics d’aquesta 

ciutat. I li explicaré més. Per nosaltres la inseguretat és un barri on la gent que hi treballa no 

hi pot viure. Inseguretat és viure amb misèria constant. Inseguretat és que et facin fora de 

casa. Inseguretat és sortir al carrer i no conèixer ningú. Inseguretat és portar 70 anys vivint 

en un barri, com la Conxi i el Pitote, i que et facin fora. Inseguretat és fer redades de perfil 

racial, que t’arrestin, que et deportin. Inseguretat és anys estan esperant un pis de mesa 

d’emergència.  

En definitiva, senyor Batlle, inseguretat és no tenir on viure. Ha quedat clar amb tots els 

passos que heu seguit des de que vau començar la legislatura per qui governeu. Sou els 

sicaris d’empresaris i especuladors. I ens preneu a tots per idiotes amb el vostre discurs que 

va quedant bastant ridícul i bastant obsolet de la neteja i inseguretat per camuflar que a quo 

heu vingut a escombrar és a la classe treballadora un a un. Qui fa les nostres vides 

miserables i insegures i inestables sou vosaltres i podeu tindre els carrers més nets i gent a 

la presó, (aplaudiments) però el problema seguirà existint.  

Senyor Batlle, quant temps seguiràs mentint i tractant-nos així? Seguretat és tot el que hem 

mencionat. No inflar de la policia aquest districte, que ja n’hi ha prou. (Aplaudiments, crits 

del públic i xiulets.) 

 

La presidenta recull la petició d’assegurar la participació de les veïnes i veïns en els espais 

de plenaris, tot i que no hi pot donar una resposta exacte en el moment.  

Dona la paraula a la última intervenció d’aquest punt.  
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La Sra. Fátima Elm 

Hola, buenas tardes. Me llamo Eva y soy vecina del Raval y he ido cuatro veces a urgencias 

después de desahucios; tres veces me han fracturado la mano y un esguince en el pie. La 

policía, en lugar de protegernos, utiliza violencias sistemáticas y desproporcionadas contra 

los vecinos que defendemos el derecho de una vivienda digna.  

Precisamente, el Ayuntamiento es el gran tenedor que más desahucia en Barcelona 

después de Cerberus. Entre los diferentes sindicatos de Barcelona, hay más de 200 casos 

de vecinos que quieren desahuciar o vecinos que tienen sus casas en estado inhabitable. Y 

el patronato no hace nada, no hace nada a cargo. Tenemos casi 700 familia esperando en 

pisos de la mesa de emergencia. Aquí hay quien… hay unos cuantos.  

Marcia lleva tres años, Zoroa y Jachid llevan dos años y Luisa, un año y medio a algunos. 

(Aplaudiments.) Algunas vivienda… Algunos viviendo en pensiones sin cocina y en una sola 

habitación para 4 personas. Esto es solo un ejemplo, pero todos sabemos que hay muchos 

casos más.  

Por otra parte, y solo como ejemplo, en mi bloque, en calle Sant Pau, 55, hay dos pisos 

públicos vacíos desde hace más de dos años. Ni han hecho obras ni nada. ¿Qué piensas 

hacer para solucionar eso? Seguridad no es tener más policía, seguridad no es… Seguridad 

empieza por tener un techo donde vivir.  

La semana que viene, el día 30, desahucian, Assignem, una familia con menores que lleva 

de la mesa de emergencia desde 2018 y Aguativ, que ni siquiera la habéis querido meter en 

la mesa de emergencia. ¿Qué vas a hacer en esto? (Crits del públic, aplaudiments i xiulets.) 

 

La presidenta demana atenció.  

(Crits del públic.) 

La presidenta recorda que s’està debatent sobre una proposta d’acord sobre seguretat, 

plantejada pel grup del Partit Popular, i dona la paraula al seu portaveu. 

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Lo primero de todo agradecerle a la consejera Martínez su preocupación no solo por mi 

futuro, sino además sobre lo que puedo o no puedo escribir. Creo que eso debe ser la 

herencia del marxismo-leninismo tan libertario que me dicen qué puedo poner y qué no 

puedo poner. (Remor de veus.) 

La segunda cosa que quisiera decir…  

 

La presidenta reclama silenci.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Segundo, todos estos grandes discursos grandilocuentes, cuando nos ponemos la capa de 

hacer ver que somos los grandes defensores de una causa, de otra causa, tienen luego su 
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reflejo en las urnas. Cuando venimos con este discurso y hacemos una gran 

grandilocuencia y luego van nuestros electores y ponen el voto en la urna, a cada uno nos 

ponen donde nos tienen que poner. (Veus de protesta.) Todo esto me recuerda… me 

recuerda… (Veus del públic.)  

Todo esto me recuerda a un entrenador que tenía el Barcelona… (Crits del públic.)  

 

Enmig de grans protestes, la presidenta demana calma per poder explicar que la política és 

conflicte, però que cal escoltar a tothom malgrat no estar d’acord amb totes les opinions. 

Assegura que està bé que el públic consideri que aquest és el seu espai de participació, 

però demana que s’escolti la intervenció dels grups. Apel·la al reglament i proposa continuar 

el debat i l’ordre establert. 

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Sí, recuperando lo que decía antes, todos estos grandes discursos grandilocuentes me 

recuerdan a un entrenador de fútbol que las ruedas de prensa las ganaba todas… (Veus del 

públic.)  

Fes algo. 

 

La presidenta prega als assistents que permetin continuar el debat malgrat que no estiguin 

d’acord amb el que es diu. Es declara defensora de la opinió del públic, però recorda que 

així és com funciona la sessió i que cal que es permeti continuar.  

Torna a donar la paraula al portaveu del Partit Popular. 

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

És que m’agradaria continuar una forma normal, dialogada, demòcrata. 

 

La presidenta l’insta a continuar.  

 

El Sr. Antoni Juan López Sáez 

Perquè xiular, cridar i insultar no sé si entra en part del joc democràtic. Crec que no.  

Estava dient que hi havia un entrenador de futbol, que les rodes de premsa les guanyava 

totes, però després, quan sortia al partit, és a dir, les urnes, llavors no guanyava ni una. És 

a dir, deixem-nos de guanyar partits aquí davant d’un públic, carinyós amb vosaltres, i 

dediqueu a pensar en tota la resta de veïns. Moltes gràcies.  

 

El Sr. Alex G. Roman González 

Bé, com aquí tothom està parlant una mica del que li dona la gana, el primer que demanaré 

serà –i serà a la propera Junta de Portaveus– que cada vegada que una persona que s’hagi 
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apuntat vulgui intervenir, s’identifiqui com a persona que s’ha apuntat. Això en primer cas. I 

sí, sí, a mi m’encanta la identificació.  

I el més important, i parlant amb això mateix de les eleccions, una de les persones que està 

aquí cridant com mai en les eleccions municipals es va presentar per una candidatura, sap 

quants regidors té? En té zero, de regidors, zero regidors. (Veus del públic.) Aquí estem els 

representants públics, els representants públics, si no els agrada, ja poden marxar. És 

l’espai del Consell plenari del districte. Si la presidenta… no està fent vostè la seva feina, 

presidenta, i ho lamento moltíssim. (Crits del públic.) 

 

Enmig de crits de protesta, la presidenta recupera la paraula i atura el Ple cinc minuts, 

després de fer una reflexió. Considera que la política és conflicte i que també els grups 

polítics han d’assumir que se’ls porti la contrària de vegades. Admet que no s’han mantingut 

les formes i que ella ha cridat l’atenció en el cas d’insults i sortides de to.  

Demana als consellers que donin exemple de tons de calma, de discrepàncies ideològiques 

i que no escalfin més l’ambient i convoca una Junta de portaveus urgent.  

(Crits del públic.) 

Demana a Junts i al públic una reflexió pel fet d’estar en un espai democràtic de diàleg i 

discrepància, i que es guardin les formes.  

La presidenta atura el Ple durant uns minuts i convoca als portaveus de cada grup 

municipal a una Junta de portaveus extraordinària a la sala annexa a la sala de Plens.  

La presidenta reprèn la sessió per anunciar que a la Junta de Portaveus extraordinària els 

grups han acordat suspendre el Ple perquè no es donen les condicions adequades per 

acabar-lo. Se suspèn el ple a les 22.17 h. 

 (Crits del públic.) 

 

La secretària del Consell 

 

 

Vist i plau 

La presidenta 
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